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Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
Sobre os criterios empregados pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda para es-
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ı 61537 (10/POC-009843)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as infraestruturas que conectan Celanova e Portugal por Lobios 197124

ı 61539 (10/POC-009844)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e 3 máis
Sobre a construción dunha depuradora de mariscos en Castiñeiras, Ribeira 197128

ı 61540 (10/POC-009845)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e 3 máis
Sobre se a construción dunha depuradora de mariscos en Castiñeiras, Ribeira, afecta a antiga fá-
brica de salgado, e se o dito proxecto debería ter autorización de Patrimonio Cultural 197131
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Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas a tomar para reverter a situación do mercado laboral en Galicia 197139
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ı 61559 (10/POC-009850)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a necesidade de dotar á comarca do Salnés dunha ambulancia medicalizada permanente-
mente 197143

ı 61565 (10/POC-009851)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a planta de Nostián e a xestión de residuos 197147

ı 61570 (10/POC-009852)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o desenvolvemento do Proxecto Integrador da estación Intermodal de Ourense e os seus
efectos no Centro de Saúde da Ponte 197151

ı 61578 (10/POC-009853)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a crise de Alcoa San Cibrao 197156

ı 61583 (10/POC-009854)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación do Centro de Saúde de Outes no Nadal 2019-2020 197159

ı 61591 (10/POC-009855)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o Plan de Desenvolvemento Rural 2014-2020, así como da elaboración do próximo PDR
2023-2027 197161
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Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a situación da empresa EMESA 197167

ı 61600 (10/POC-009857)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre o cumprimento do Plan de Infraestruturas Xudiciais de Galicia (PIXG) 2010-2015 197171

ı 61607 (10/POC-009858)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
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Sobre a solicitude de adhesión de Galicia á Comunidade dos Países de Lingua Portuguesa, así como
a posible solicitude do Estado español 197173

ı 61609 (10/POC-009859)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o peche as fins de semana da estación de autobuses de Monforte 197177

ı 61610 (10/POC-009860)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre o desenvolvemento de actuacións cara a unha acuicultura sostible 197180

ı 61630 (10/POC-009861)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a recuperación do programa de préstamo universal de libros de texto 197185
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1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 21 de xaneiro de 2020, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 61403 (10/POC-009798)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación do Centro de Saúde de Calo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61412 (10/POC-009800)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a creación das casas do maior
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61414 (10/POC-009801)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a non aplicación do Plan sectorial de aparcamentos disuasorios na cidade de Ourense
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61415 (10/POC-009802)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as consecuencias da eliminación da gratuidade e universalidade do Servizo Galego de Apoio
á Mobilidade Persoal
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61416 (10/POC-009803)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a eliminación da área sanitaria de Valdeorras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61417 (10/POC-009804)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 61418 (10/POC-009805)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de Santiago
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61419 (10/POC-009806)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de Ferrol
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61420 (10/POC-009807)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de Pontevedra
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61421 (10/POC-009808)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de Lugo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61422 (10/POC-009809)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 6 máis
Sobre a construción da residencia de maiores de A Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61423 (10/POC-009810)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a declaración da Festa da Vendima de Leiro como de Interese Turístico
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61429 (10/POC-009811)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 6 máis
Sobre os traballos de planificación e impulso do Corredor Atlántico de Mercadorías para acceder
aos fondos comunitarios do mecanismo Conectar Europa
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61431 (10/POC-009812)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
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Fernández Macías, Jackeline Elizabeth e 7 máis
Sobre o funcionamento da Tarxeta Xente Nova
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61433 (10/POC-009813)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a captura da sardiña coa arte do xeito
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 61435 (10/POC-009814)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Prado, Martín e 6 máis
Sobre os avances en materia de política da paisaxe nesta lexislatura
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61437 (10/POC-009815)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a xustificación e obxectivo da entrega dunha carta ás familias de escolas infantís dependentes
da Xunta
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61439 (10/POC-009816)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre os atrasos nos pagamentos dos salarios do persoal de seguridade privada dos hospitais de
Verín e Valdeorras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61440 (10/POC-009817)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as políticas de atención aos maiores
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61441 (10/POC-009818)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o grao de cumprimento da Lei 9/2011, do 9 de novembro, dos medios públicos de comuni-
cación audiovisual de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61442 (10/POC-009819)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
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Sobre a reforma do Materno-Infantil, así como do novo edificio de hospitalización do CHUOU
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61443 (10/POC-009820)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a atención ás persoas sen fogar en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61444 (10/POC-009821)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o grao de cumprimento da Lei 2/2014, do 14 de abril, pola igualdade de trato e a non discri-
minación de lesbianas, gays, transexuais, bisexuais e intersexuais en Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61445 (10/POC-009822)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a construción na X kexislatura dun novo centro de saúde na Rúa
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61446 (10/POC-009823)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre o anuncio do Concello de Ourense de desvincularse do Sistema VioXén
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61447 (10/POC-009824)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o proxecto de construción da senda peonil e ciclista na OU-402 en Reza (Ourense)
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61448 (10/POC-009825)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre o parque acuático no concello do Pereiro de Aguiar
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61450 (10/POC-009826)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a función, regulación e impulso dunha lei no eido da educación social
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

X lexislatura. Número 595. 23 de xaneiro de 2020 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

197015

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


- 61455 (10/POC-009827)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre os parques empresariais galegos
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61456 (10/POC-009828)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a elaboración dun documento no que se recollan as transferencias recibidas polas entidades
locais galegas na X lexislatura
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61457 (10/POC-009829)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Porritt Lueiro, María Teresa
Sobre os convenios de colaboración cos concellos galegos no ano 2019
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61473 (10/POC-009830)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre os motivos de cambio de criterios en canto á delimitación territorial das zonas afectadas pola
praga da couza guatemalteca da pataca en Bergantiños
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 61475 (10/POC-009831)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre os casos de reaccións en bebés tras consumir o menú escolar en escolas infantís da rede
Galiña Azul
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61481 (10/POC-009832)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a nova estación de autobuses de Ourense
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61486 (10/POC-009833)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Vázquez Verao, Paula
Sobre as incidencias coas liñas de transporte mixto na provincia de Ourense
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61489 (10/POC-009834)
Grupo Parlamentario Mixto
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Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a promoción e implantación nas pesquerías galegas e empresas de elaborados pesqueiros
do certificado MSC
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 61496 (10/POC-009835)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e Cal Ogando, Marcos
Sobre a motivación de non incorporar criterios que teñan en conta a atención a maiores ou persoas
dependentes en procesos de persoal convocados pola Xunta
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61507 (10/POC-009836)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre as obras no CEIP Fogar de Carballo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61509 (10/POC-009837)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a valoración do Goberno galego sobre a situación de Venezuela
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61513 (10/POC-009838)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a violencia machista e as actuacións previstas ao respecto polo Goberno galego en cumpri-
mento da lexislación vixente
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61516 (10/POC-009839)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a promoción e implantación nas pesquerías galegas e empresas de elaborados pesqueiros
do certificado MSC
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 61521 (10/POC-009840)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre os criterios empregados pola Axencia Galega de Infraestruturas para o establecemento de
convenios de colaboración cos concellos galegos, así como número e cuantía, na X lexislatura
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61523 (10/POC-009841)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
Sobre os criterios empregados pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda para es-
tablecer convenios cos concellos galegos, así como número e cuantía na X lexislatura
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61524 (10/POC-009842)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os criterios empregados pola Consellería de Medio Rural para establecer convenios cos con-
cellos galegos, así como número e contía no 2019
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61537 (10/POC-009843)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as infraestruturas que conectan Celanova e Portugal por Lobios
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61539 (10/POC-009844)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e 3 máis
Sobre a construción dunha depuradora de mariscos en Castiñeiras, Ribeira
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61540 (10/POC-009845)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e 3 máis
Sobre se a construción dunha depuradora de mariscos en Castiñeiras, Ribeira, afecta a antiga fá-
brica de salgado, e se o dito proxecto debería ter autorización de Patrimonio Cultural
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61541 (10/POC-009846)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e 2 máis
Sobre a recomendación do Valedor do Pobo ao respecto das condicións laborais do persoal das
residencias de maiores
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61542 (10/POC-009847)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña
Sobre o incumprimento da disposición adicional primeira da Lei 2/2018, do 26 de decembro, de or-
zamentos xerais da Comunidade Autónoma de Galicia para o ano 2019
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 61547 (10/POC-009848)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
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Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre o Plan de formación na X lexislatura
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61557 (10/POC-009849)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas a tomar para reverter a situación do mercado laboral en Galicia
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61559 (10/POC-009850)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a necesidade de dotar á comarca do Salnés dunha ambulancia medicalizada permanente-
mente
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61565 (10/POC-009851)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a planta de Nostián e a xestión de residuos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61570 (10/POC-009852)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre o desenvolvemento do Proxecto Integrador da estación Intermodal de Ourense e os seus
efectos no Centro de Saúde da Ponte
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61578 (10/POC-009853)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a crise de Alcoa San Cibrao
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61583 (10/POC-009854)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación do Centro de Saúde de Outes no Nadal 2019-2020
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61591 (10/POC-009855)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
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Sobre o Plan de Desenvolvemento Rural 2014-2020, así como da elaboración do próximo PDR
2023-2027
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 61593 (10/POC-009856)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a situación da empresa EMESA
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61600 (10/POC-009857)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre o cumprimento do Plan de Infraestruturas Xudiciais de Galicia (PIXG) 2010-2015
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61607 (10/POC-009858)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a solicitude de adhesión de Galicia á Comunidade dos Países de Lingua Portuguesa, así como
a posible solicitude do Estado español
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61609 (10/POC-009859)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o peche as fins de semana da estación de autobuses de Monforte
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61610 (10/POC-009860)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre o desenvolvemento de actuacións cara a unha acuicultura sostible
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 61630 (10/POC-009861)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre a recuperación do programa de préstamo universal de libros de texto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O Partido Popular está empuxando á Atención Primaria cara o precipicio. 

A política do Sergas de non substitución do persoal, nin nos seus permisos, nin 

vacacións está a ter como consecuencia a redución de servizos e unha sobrecarga 

asistencial brutal, pola presenza dun número de profesionais insuficiente para atender a 

demanda existente. 

Sobrecarga do persoal, peche de axendas, desorganización pola necesidade 

constante de “redistribuír” a demanda asistencial, duplicar as citas, demoras nas citas de 

máis dunha semana, de 10 días de media, teléfono desbordado. Todo isto leva a un 

aumento das persoas que se ven obrigadas a acudir aos PAC para que as atendan, que 

tamén traballan continuamente baixo mínimos. 

Estamos diante dun auténtico despropósito, tanto para @s profesionais como 

para @s doentes. 

O Centro de Saúde de Calo, no concello de Teo, é un claro exemplo: 

Día 8 de outubro, un doutor atendendo todas as consultas. Tiña 52 pacientes na 

lista. A doutora está de vacacións e non se cubreu a ausencia. 
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Esta situación leva repetíndose desde hai tempo o que provoca que o facultativo 

teña que ampliar necesariamente a súa xornada laboral, ademais de agardas importantes 

en tempo para os e as doentes, que poden superar unha hora desde que se concerta a cita 

até que se atende en consulta motivado pola imposibilidade de atender de maneira 

profesional a tantos pacientes. 

Chama a atención ademais que o que se considera a situación de “normalidade” 

neste centro de saúde é que a doutora e o doutor atendan cupos de máis de 1.600 

pacientes. Así pois, cando non se cubren as ausencias xustificadas do persoal un doutor 

atende un cupo de máis de 3.000 pacientes. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

-Considera que a poboación de Calo está ben atendida cando un profesional ten 

que atender dous cupos, xa de por si sobrecargados? 

-Vai a Xunta proceder a cubrir as ausencias d@s profesionais  no Centro de 

Saúde de Calo cando se produzan? 

-Que pasos se están a dar dende o SERGAS co fin de garantir a cobertura das 

ausencias d@s profesionais no centro de saúde de Calo? 

 

Santiago de Compostela, 8 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores  
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou superaba esa 

idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

A pesares de que o envellecemento poboacional constitúe unha realidade e 

singular característica para Galicia, posuímos o triste liderado de ter o índice de 

cobertura de prazas con financiamento público en centros residenciais para 

maiores de 65 anos, máis baixo de todas as Comunidades Autónomas. Sitúase no 

1,25 (nº de prazas/poboación de máis de 65 anos x 100), cando a media española 

é de 2,40, segundo os últimos datos oficiais do Imserso. 

 

O presidente da Xunta de Galicia comunicou o pasado 19 de xullo, na rolda de 

prensa tralo Consello da Xunta, a creación das “casas do maior”, un servizo que 

segundo informou brindará atención profesional ás persoas maiores de 60 anos 

con dependencia moderada ou severa nos concellos de menos de 5.000 

habitantes, estimando que na primeira convocatoria impúlsense ata 30 casas do 

maior sendo 90 os concellos susceptibles de contar con este novo recurso.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia publicar a primeira convocatoria para 

a creación das casas do maior? 

2. Que criterios se van a ter en conta á hora de escoller aos concellos nos que 

se sitúen? 

3. A que tipos de reformas nas vivendas que acollan este tipo de servizo irán 

destinadas as axudas que dará a Xunta de Galicia? 

4. Que condicións de accesibilidade se esixirán nestas vivendas? 

5. Que requisitos profesionais e persoais se lles esixirá ás persoas que vaian a 

atender directamente aos maiores nestas casas? 

6. Cal vai a ser a aportación da Xunta de Galicia (custo/día de atención de cada 

usuario ou usuaria deste servizo)? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

       Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Luís 

Manuel Álvarez Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Unha das máis graves problemáticas en mobilidade de Ourense segue a ser 

despois de moitos anos o déficit de prazas de aparcamento. O desenvolvemento 

de novas infraestruturas nas últimas décadas, deu lugar a novas necesidades de 

aparcamento que incrementaron máis se cabe a carencia que a diario sofren os 

condutores na cidade. 

 

Un dos proxectos globais que tiñan por obxectivo dar solución a esta 

problemática era  o “Plan sectorial de aparcamentos disuasorios” da Xunta de 

Galicia, paralizado dende o ano 2013, e ao que o Concello de Ourense, daquelas 

gobernado polo PSdeG, tiña presentado e aprobado en Pleno as súas alegacións 

de mellora para o noso termo municipal. 

 

Neste proxecto recollíanse 6 propostas de situación de aparcamentos disuasorios 

en Ourense: acceso centro, acceso norte da cidade, estación de ADIF, entorno do 

Recinto Feiral de Expourense, campus universitario das Lagoas e zona do barrio 

do Couto.  

 

Mentres este plan segue sen novidades de execución 5 anos despois, os puntos 

negros de aparcamento en Ourense seguen a masificarse no entorno máis urbano, 

de xeito máis relevante no centro da cidade, e facendo especial fincapé nos que se 

atopan nos contornos de centros educativos, no horario de entrada e saída dos 

mesmos, onde o colapso leva  a que haxa escenas diarias de dobres e ata triplo 

filas de coches, que poñen en risco a seguridade dos peóns e a propia circulación 

dos vehículos. A saturación da zona centro fai que moitas veces os veciños e 

veciñas así coma os e as visitantes busquen por proximidade aparcamento noutros 

barrios coma o de San Francisco ou incluso A Ponte, cuxas prazas de 

aparcamento resultan tamén claramente insuficientes para tan elevado número de 

persoas usuarias. A insuficiencia pode observarse de xeito máis claro no entorno 

do complexo hospitalario,  ou das estacións de ferrocarril tanto de Empalme 

como de San Francisco. Do mesmo xeito, que o novo espazo aberto no Campus 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
tN

U
U

7m
q8

g3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

197026

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROtNUU7mq8g3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

das Lagoas non chega para abarcar a chegada de estudantes, usuarios/as ou 

clientes de negocios, da piscina ou da biblioteca. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que a Xunta de Galicia non executou ata o de agora o “Plan sectorial 

de aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013, no que se 

contemplaban alternativas de aparcamento para a cidade de Ourense? 

2. Ten previsto manter as seis propostas de situación de aparcamentos 

disuasorios en Ourense que se contemplan no “Plan sectorial de 

aparcamentos disuasorios” aprobado no ano 2013? 

3. Vai o Goberno galego a executalo durante a X lexislatura? 

4. Que valoración fai a Xunta de Galicia a respecto do número de prazas de 

aparcamento existentes na actualidade na cidade de Ourense? 

5. Considera o Goberno galego que é preciso incrementar o número de 

prazas de aparcamento dispoñibles en Ourense? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

        Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Coa publicación da Lei 39/2006, do 14 de decembro, de promoción da autonomía 

persoal e atención ás persoas en situación de dependencia, regúlanse as 

condicións básicas de promoción da autonomía persoal e da atención ás persoas 

en situación de dependencia, mediante a creación dun Sistema para a Autonomía 

e Atención á Dependencia (SAAD), coa colaboración e participación de todas as 

administracións públicas. A lei configura un dereito subxectivo que se 

fundamenta nos principios de universalidade, equidade e accesibilidade, 

desenvolvendo un modelo de atención integral ao cidadán, e establecendo un 

nivel mínimo garantido, un nivel acordado coas comunidades autónomas e un 

nivel propio que poderán establecer as ditas comunidades. 

 

Galicia, en virtude da competencia exclusiva que en materia de asistencia social 

lle atribúe ou artigo 27.23 do Estatuto de Autonomía, aprobou a Lei 13/2008, do 3 

de decembro, de servizos sociais de Galicia, que ten por obxecto estruturar e 

regular, os servizos sociais en Galicia. A citada lei establece non seu artigo 3, 

como un dos obxectivos do sistema galego de servizos sociais, garantir a vida 

independente e a autonomía persoal das persoas en situación de dependencia 

integrando, no seu artigo 4, como un dos principios xerais dos servizos sociais, os 

de autonomía persoal e a vida independente. 

  

Neste contexto, e mediante o Decreto 195/2007, do 13 de setembro, regulouse o 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ 

ou persoas en situación de dependencia.  

 

Este foi o marco no que se estableceu o Servizo Galego de Apoio á Mobilidade 

Persoal, o 065, un transporte público que ata o ano 2014 garantiu a universalidade 

e gratuidade dos desprazamentos programados (non urxentes) das persoas en 

situación de dependencia, discapacidade ou con problemas de mobilidade. 

 

Baseado na política de retallos en materia de servizos públicos emprendida polo 

Goberno do PP, no ano 2014 a daquelas Consellería de Benestar publicou o 

Decreto 99/2014, do 24 de xullo, polo que se regula o Servizo Galego de Apoio á 
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Mobilidade Persoal para persoas con discapacidade e/ou persoas en situación de 

dependencia, polo cal se eliminaba a gratuidade e universalidade deste servizo, 

que supoñía que dito servizo deixaba de estar 100 % financiado pola Xunta de 

Galicia. 

 

A partir de entón, moitas entidades de iniciativa social  incluíron o servizo de 

transporte para as persoas usuarias como un compoñente máis dos seus servizos, 

a través de contratos para a xestión de prazas públicas de centro de día, de 

recursos propios das entidades, de convenios de colaboración con outras 

asociacións que dispoñen deste servizo, ou recaendo parte do custe nos usuarios e 

usuarias deste servizo.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Catro anos despois de que se eliminase a gratuidade e universalidade do 

Servizo Galego de Apoio á Mobilidade Persoal, que valoración fai a Xunta de 

Galicia das consecuencias que esta medida tivo para os usuarios e usuarias 

deste servizo? 

2. Considera o Goberno galego que a aportación que realiza a administración 

autonómica é suficiente, considerando a media de custos actuais para as 

entidades que prestan este servizo? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar esta aportación? 

4. Valora o Goberno galego que durante a X lexislatura volva a Administración 

autonómica a asumir integramente o custo do servizo de transporte adaptado, 

devolvéndolle así o seu carácter gratuíto e universal? 

5. En caso afirmativo, cando ten previsto levalo a cabo? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

En agosto do 2017, o Goberno galego publicou, sen previo coñecemento por 

parte do eido sanitario, o anteproxecto de lei polo que se modificaba a Lei 8/2008, 

do 10 de xullo de saúde de Galicia. Este anteproxecto incluía unha serie de 

modificacións sobre a citada lei de moito calado, e con moita relevancia para o 

sistema sanitario galego, en termos de participación, de organización do mapa 

sanitario e os seus recursos, de formación, investigación e outras áreas.  

 

A pesares das fortes críticas que dende todos os ámbitos se verteron ante os 

cambios propostos polo Goberno galego, finalmente a reforma da Lei de saúde 

aprobouse no Pleno do Parlamento de Galicia celebrado o pasado 20 de marzo, 

cos únicos votos a favor do PP. A reorganización do mapa sanitario de Galicia é 

unha das cuestións fundamentais que inclúe, pois reformula a ordenación 

contemplada ata entón cara un modelo máis concentrado e que perde atención ás 

comarcas e áreas sanitarias rurais e semiurbanas, ao retirar da lei as delimitacións 

sobre áreas sanitarias, e as especificacións sobre funcións, características e 

fundamentos da súa relevancia, creando unha nova división entre áreas, distritos e 

zonas que, quedan a expensas de ser determinadas “por decreto do Consello da 

Xunta”  

 

Como consecuencia desta modificación do mapa sanitario, elimináronse as áreas 

sanitarias especialmente sinaladas, que eran as do Salnés, a Mariña Lucense, 

Monforte e Valdeorras, abrindo a porta á perda de servizos nestas áreas comarcais 

en favor das concentracións de servizos nos centros hospitalarios das grandes 

urbes. Esta concentración, que xa foi iniciada coa implantación das Estruturas 

Organizativas de Xestión Integrada, foi sinalada xa dende entón como un erro por 

parte da meirande parte dos e das profesionais do sistema sanitario, e constatada 

polos usuarios e usuarias coa perda progresiva de servizos nos hospitais 

comarcais. Dende o Grupo Parlamentario Socialista alertamos xa entón de que a 

perda da condición de área sanitaria nas zonas referidas anteriormente afondaría 

na rebaixa de servizos, na dependencia do persoal dos grandes hospitais, e na 

constatación dura e imposta dun modelo de hospitais de segunda que se 

converterían en grandes ambulatorios, mais que non terían a capacidade sanitaria 
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que precisan.  

 

No caso do Hospital de Valdeorras, o déficit de especialistas agudízase cada vez 

máis, prexudicando non soamente aos propios profesionais, cansos xa de asumir 

responsabilidades que non lles competen debido á precariedade da escaseza de 

recursos que teñen ao seu dispor, senón tamén aos propios usuarios e usuarias que 

cada vez con máis asiduidade teñen que acudir ao CHUOU (a máis dunha hora e 

media circulando en vehículo particular pola sinuosa N-120), ou mesmo aos 

centros hospitalarios de Vigo (a máis de dúas horas e media do Barco de 

Valdeorras), a realizar tratamentos ou probas que antes se realizaban no Hospital 

Comarcal de Valdeorras. Recentemente dende o Grupo Socialista, tiñamos 

coñecemento de que neste centro non se están a cubrir todas as gardas de 

traumatoloxía, un piar básico nun centro hospitalario que atende a unha 

poboación cunha elevada idade media, chegando incluso un facultativo de 

urxencias a denunciar fallos na organización e coordinación durante o mes de 

decembro, con situacións que xeraban risco para a saúde dos usuarios e usuarias.  

 

Este non é un feito puntual, senón que se está convertendo na tónica xeral do 

funcionamento deste hospital: peche temporal da hospitalización a domicilio pola 

precariedade no número de especialistas de medicina interna, déficit de médicos 

de apoio no traslado de pacientes graves, gardas aleatorias e non continuadas 

noutras especialidades (como é o caso de hematoloxía), déficit de cirurxiáns 

adscritos ao servizo de rehabilitación, insuficiencia de pediatras...Unha situación 

que denota non soamente descoordinación, senón que a eliminación da área 

sanitaria de Valdeorras e a recentralización nunha única área provincial, xunto coa 

insuficiencia de orzamento, diminuíu a calidade da asistencia sanitaria que se está 

a prestar aos valdeorreses e valdeorresas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que a eliminación da área sanitaria de 

Valdeorras contribuíu a mellorar a calidade da asistencia sanitaria que se 

presta no Hospital Comarcal de Valdeorras? 

2. Cre o Goberno galego que foi esta unha decisión acertada? 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia do actual funcionamento deste 

hospital? 

4. Estanse a cubrir as gardas de todas as especialidades no Hospital Comarcal 

de Valdeorras? 
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5. En caso de que non se estean cubrindo, cales son os motivos? 

6. Funciona de maneira constante e continuada no tempo o servizo de 

hospitalización a domicilio? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María del Carmen Rodríguez Dacosta 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:09:47 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/01/2020 13:09:57 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:10:06 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
22

jN
LO

jo
q4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

197032

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO22jNLOjoq4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Patricia Vilán Lorenzo,  

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Vigo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Vigo onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Vigo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Vigo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:12:21 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:12:31 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 13:12:42 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado e Óscar Vilar Chento,  deputada e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Santiago? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Santiago 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Santiago? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Santiago e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:16:11 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:16:20 

 

Oscar Vilar Chento na data 13/01/2020 13:16:30 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e José Manuel Pérez Seco,  

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Ferrol? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ferrol onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ferrol? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Ferrol e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:17:49 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:18:00 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/01/2020 13:18:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo e 

María Luisa Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Pontevedra? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Pontevedra 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Pontevedra? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Pontevedra e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en 

marcha deste centro? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:19:08 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:19:20 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 13:19:31 

 

María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 13:19:43 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
C

oM
aJ

JZ
cD

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

197040

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROCoMaJJZcD5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Luís Manuel Álvarez 

Martínez, Concepción Burgo López e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

No 60% dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Lugo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Lugo onde 

situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Lugo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Lugo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:20:49 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:20:59 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/01/2020 13:21:10 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 13/01/2020 13:21:20 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 13/01/2020 13:21:30 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Óscar Vilar Chento, 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro, 

Encarnación Liñeiro Pouso e José Manuel Pérez Seco, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos e galegas menores de 20 anos caeu dous puntos 

desde o ano 2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de 

maiores de 65 creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos 

igualaba ou superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores da Coruña? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2020 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade da Coruña 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Coruña? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Coruña e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de agosto de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:22:58 

 

Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 13:23:08 

 

Oscar Vilar Chento na data 13/01/2020 13:23:19 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 13:23:29 

 

María Teresa Porritt Lueiro na data 13/01/2020 13:23:47 

 

Encarnación Liñeiro Pouso na data 13/01/2020 13:23:58 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/01/2020 13:24:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, José Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

A Festa da Vendima de Leiro celébrase cada ano dende hai tres décadas para 

lembrar o carácter festivo da recollida da uva e enxalzar o que é un dos motores 

económicos do Ribeiro, cunha profunda tradición vitivinícola. Entre as súas 

actividades máis importantes atópase o desfile de carrozas relacionadas coa 

vendima. 

 

No ano 2014 o Concello de Leiro anunciou a tramitación do expediente para 

declarar a Festa de Interese Turístico por acordo no pleno deste Concello. En 

outubro do ano 2018 o Alcalde deste concello anunciaba que debido a problemas 

técnicos no cumprimento dos requisitos necesarios para a concesión desta 

distinción, debía iniciarse de novo a tramitación deste expediente. 

 

Segundo se recolle na Lei 7/2011, do 27 de outubro, do turismo de Galicia, no 

título VII, referente á promoción e fomento do turismo, no capítulo específico 

sobre as medidas de promoción e fomento no que se inclúe o artigo 93, que prevé 

a declaración de festas de interese turístico de Galicia se sinala que “a 

declaración se fará segundo se determine regulamentariamente en función, entre 

outros, da antigüidade, da singularidade e do arraigamento, así como das 

actividades promocionais que desenvolvan. Donde se valorará positivamente as 

manifestacións de exaltación de tradicións, cultura, gastronomía, etnografía e 

calquera elemento que contribúa a mellorar a oferta lúdico-promocional de 

turismo de Galicia”. 

 

O Decreto 4/2015, do 8 de xaneiro, polo que se regula a declaración das festas 

de interese turístico de Galicia, desenvolve a previsión legal, concretando os 

requisitos que deben cumprirse para optar á declaración de festa de interese 

turístico de Galicia, os seus efectos, así como o procedemento para a declaración, 

a súa vixencia e a perda da condición de festa de interese turístico de Galicia. 

Corresponde ao Consello de la Xunta de Galicia, previa instrución do expediente 

pola Axencia de Turismo de Galicia, a competencia para a declaración de festas 

de interese turístico de Galicia de acordo os artigos 4 e 93 da Lei 7/2011, do 27 

de outubro. Tal e como se indica no propio regulamento, o procedemento para a 
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declaración de festa de interese turístico de Galicia iniciarase por solicitude de 

entidades interesadas, sexan de carácter públicos ou privados, previa consulta ao 

concello onde se celebre, salvo no caso de que sexa o propio concello o que 

formule a solicitude de iniciación. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a declaración da Festa da Vendima de 

Leiro como de “Interese Turístico”? 

2. Iniciou o Concello de Leiro o procedemento para acadar esta declaración? 

3. En caso afirmativo, en que data se realizou dita tramitación? 

4. Comezou a Axencia de Turismo de Galicia a instrución do expediente para 

a declaración da Festa da Vendima de Leiro como de “Interese Turístico”? 

5. Detectou a Axencia de Turismo de Galicia dificultades no cumprimento 

dos requisitos contidos na normativa vixente para acadar a declaración da 

Festa da Vendima de Leiro como de Interese turístico? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   José Manuel Pérez Seco 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

    

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 13:26:10 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/01/2020 13:26:26 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 13:26:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Martín Fernández Prado, Jaime Castiñeira Broz, Jacobo Moreira Ferro, Antonio 
Mouriño Villar, Mª Julia Rodríguez Barreira, Gonzalo Trénor López e Daniel Varela 
Suanzes-Carpegna, deputados e deputada do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios. 
 
 
 
Como é sabido, desde o Goberno galego hai moito tempo que se vén traballando para 
o impulso e redefinición do Corredor Atlántico de Mercadorías, para que os territorios 
do Noroeste peninsular poidan ver incrementada a súa competitividade económica e a 
súa capacidade loxística.  
 
Nesta liña, desde Galicia liderouse e buscáronse alianzas coas Comunidades 
Autónomas veciñas de Asturias e Castela e León ao obxecto de promover actuacións 
conxuntas e coordinadas para lograr formar parte da rede transeuropea de 
mercadorías, unha demanda na que se contou tamén co apoio dos axentes sociais, 
empresariais e institucionais dos tres territorios.  
 
Agora, unha vez que este primeiro obxectivo se ten conseguido, e que as institucións 
europeas teñen aceptado esta demanda conxunta de Galicia, Asturias e Castela e 
León para a inclusión do Noroeste peninsular no Corredor Atlántico de Mercadorías, 
toca seguir avanzando para lograr que esta inclusión se traduza en investimentos 
necesarios para lograr unha auténtica modernización ferroviaria que converta a estas 
tres comunidades en territorios punteiros no transporte de mercadorías e na loxística.  
 
Desde a Xunta de Galicia vense incidindo ante o Ministerio de Fomento na necesidade 
de que a incorporación ao Corredor Atlántico de Mercadorías se traduza nunha 
modernización real da nosa rede ferroviaria, especialmente para dotar aos principais 
portos galegos de conexións óptimas.  
 
O interese de Galicia por lograr este obxectivo tamén foi trasladado aos representantes 
de Transportes da Unión Europea, na visita que a conselleira de Infraestruturas e 
Mobilidade realizou a Bruxelas en abril de 2019.  
 
Nesa xuntanza, os responsables comunitarios confirmaron que para acceder aos 
fondos do mecanismo Conectar Europa é necesario dotarse dunha planificación 
completa de actuacións e desenvolver proxectos concretos, de calidade e competitivos, 
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como xa se vén insistindo desde a Xunta ante o Ministerio de Fomento, que é quen ten 
que desenvolver este traballo.  
 
Por todo o exposto, desde este grupo parlamentario formulamos a seguinte pregunta 
oral para a súa resposta en Comisión:  
 
Que información ten o Goberno galego en relación ao traballo de planificación e 
impulso do Corredor Atlántico de Mercadorías que debe realizar o Goberno español 
para poder acceder aos fondos comunitarios do mecanismo Conectar Europa? 
 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Fernández Prado na data 13/01/2020 14:43:31 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 13/01/2020 14:43:54 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 13/01/2020 14:44:12 

 
Antonio Mouriño Villar na data 13/01/2020 14:44:27 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 13/01/2020 14:44:39 

 
Gonzalo Trenor López na data 13/01/2020 14:44:49 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 13/01/2020 14:44:58 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
X

B
85

2M
oH

b5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

197048

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROXB852MoHb5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 

 

Á Mesa do Parlamento 

Jackeline Fernández Macías, Martín Fernández Prado, Jaime Castiñeira Broz, 

Jacobo Moreira Ferro, Antonio Mouriño Villar, Mª Julia Rodríguez Barreira, 

Gonzalo Trénor López e Daniel Varela Suanzes-Carpegna, deputados e deputada 
do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras 

Públicas, Medio Ambiente e Servicios. 

 
En agosto de 2016 o Goberno galego activaba a Tarxeta Xente Nova, unha medida 
cunha clara compoñente social, para contribuír á economía das familias, xa que esta 
tarxeta fai posibles os desprazamentos gratuítos para os menores de 19 anos en liñas 
de autobús dependentes da Xunta nas áreas de transporte metropolitano.  
 
Esta iniciativa da Xunta, ademais de axudar á economía das familias con fillos, tamén 
contribúe a promover o uso e a accesibilidade do transporte público e a unha maior 
concienciación social na utilización de modos de transporte máis ecolóxicos e 
respectuosos co medio.  
 
Ante a grande acollida que tivo esta iniciativa e en aras de seguir promovendo o uso do 
transporte público fronte á utilización do vehículo particular, en liña coa Estratexia 
Galega de Cambio Climático e Enerxía 2050, o Goberno galego vén de dar un novo 
paso para incrementar os beneficiarios da Tarxeta Xente Nova. 
 
Así, o Consello da Xunta celebrado o 19 de decembro autorizaba a extensión da 
gratuidade do transporte público a todos os menores de 21 anos coa utilización da 
Tarxeta Xente Nova, unha medida en vigor desde o 1 de xaneiro.  
 
Tamén a Xunta ten avanzado a súa intención de ampliar, de modo progresivo, a todo o 
territorio os beneficios desta medida social, a través do Plan de Transporte Público de 
Galicia, para que non quede só supeditada ás áreas de transporte metropolitano que 
hai constituídas.  
Desde este grupo parlamentario consideramos esta unha medida moi positiva que 
tamén debería ser extrapolada, polos concellos, ao transporte urbano, da súa 
competencia.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulamos as seguintes 
preguntas para a súa resposta en Comisión:  
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1.- Que valoración fai a Xunta sobre o funcionamento da Tarxeta Xente Nova que vén 
de ampliar ata os menores de 21 anos? 
 
2.- Que previsións manexa para a súa extensión ao conxunto da Comunidade? 
 
3.- Ten coñecemento de se algún concello galego ten implantado algunha medida 
similar para os mozos no transporte urbano, de competencia municipal?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro 2020. 
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Á Mesa do Parlamento 

Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
 
O xeito é un arte de pesca de enmalle de alta importancia pola tradición e o seu uso 
común nas costas galegas.  
 
Emprégase de forma predominante nas augas interiores e o seu impacto no medio 
mariño é mínimo, con capturas reducidas e nulo efecto sobre fondos mariños así como 
en especies secundarias, polo que pode incluírse no grupo da pesca artesanal e 
sustentable por non exercer presións sobre os recursos pesqueiros. 
 
Nos últimos anos, o xeito foi sometido, en acordo co sector, a un plan de xestión para 
as súas capturas de sardiña que se vén renovando ano a ano dende 2016.  
 
Neste contexto restritivo de capturas para esta especie, o xeito veu contando cunha 
cantidade variable de posibilidades de pesca que permitiu a esta frota continuar coa 
súa actividade na maioría das rías galegas, mantendo o exercicio desta frota que, tal é 
como dicíamos, conta cunha importancia en Galicia e unha tradición sumamente 
relevante nas nosas costas. 
 
Sabemos que a sardiña, moi apreciada especialmente nos meses de verán en Galicia, 
conseguiu manter a súa presenza nas lonxas galegas de maneira destacada, ao igual 
que nos últimos anos, pese á nova situación de regulación xerada a raíz dese plan de 
xestión, establecido para España e Portugal, co obxectivo de acadar unha pronta 
recuperación desta especie nas nosas augas.  
 
Neste contexto, os deputados e deputadas asinantes queren formular  as seguintes 
cuestións: 
 
 
 
 

- Cal foi o número de barcos que se dedicaron á captura da sardiña co arte do 
xeito? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
qN

zn
jw

FC
o9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

197051

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROqNznjwFCo9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 

 

 
- Cal foi a media de capturas que se viñeron producindo con esta arte sobre este 

especie? 
 
 

- Cal foi a facturación dos buques que empregan esta especie nos últimos anos? 
 

- Cal foi o prezo medio da sardiña do xeito nos últimos anos? 
 
 

- Cal foi a facturación media por barco con arte de xeito por esta especie nos 
últimos anos? 
 
 

 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2020. 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Martín Fernández Prado, Gonzalo Trénor López, Jacobo Moreira Ferro, Antonio 
Mouriño Villar, Daniel Varela Suanzes-Carpegna, Jaime Castiñeira Broz e Julia 
Rodríguez Barreira deputados e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario 
Popular, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta Oral en Comisión 2ª, 
Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
 
Nos primeiros anos de goberno do presidente Feijóo impulsáronse instrumentos 
esenciais para a ordenación da nosa terra como as Directrices de Ordenación do 
Territorio ou o Plan do Litoral. 
 
No ano 2011 presentouse a primeira Estratexia da paisaxe galega, iniciando un camiño 
de enfocar tamén o reto da ordenación territorial dende a vertente paisaxística. Esa 
Estratexia foi actualizada por primeira vez en 2014 e dous anos despois tivo un avance 
cualitativo coa aprobación do Decreto 119/2016, do 28 de xullo, polo que se aproba o 
Catálogo das paisaxes de Galicia. A raíz da entrada en vigor deste decreto elaborouse 
a segunda actualización da Estratexia da Paisaxe, vixente desde 2017. 
 
Paralelamente, o goberno galego, a través do Instituto de Estudos do Territorio, foi 
aprobando numerosas guías de boas prácticas para mellorar a integración paisaxística 
das infraestruturas e actividades. A primeira guía, xa en 2012, foi a que definiu a 
metodoloxía de elaboración dos estudos de impacto e integración paisaxística. 
Posteriormente viron a luz guías sectoriais como as de establecementos de acuicultura 
litoral (2013), núcleos rurais (2013), sistemas praia-duna (2014), valados (2017), cores 
e materiais (2017) e paisaxe urbana (2019). 
 
Hoxe, a Xunta está rematar a tramitación das Directrices da Paisaxe, que remataron o 
seu prazo de exposición pública o pasado 3 de decembro e que posteriormente serán 
avaliadas polo recentemente creado Consello Asesor da Paisaxe de Galicia. En 2018 
tamén botou a andar no sistema universitario galego o primeiro Grao interuniversitario 
en materia de Paisaxe, o que avanza un futuro esperanzador para o avance destas 
políticas. 
 
Por outra banda, a Xunta está a tramitar un regulamento da Lei da paisaxe e a avanzar 
na concreción dos primeiros pactos pola paisaxe, instrumentos que tiveron o seu 
primeiro exemplo no tramitado co concello de Cerdedo-Cotobade para os meandros do 
Lérez e que continuará co pacto pola paisaxe inserido no plan especial para a Ribeira 
Sacra. 
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Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta 
oral para a súa resposta en Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio 
Ambiente e Servizos: 
 

1- Cales serán os principais avances en materia de política da paisaxe que 
completará a Xunta nesta lexislatura? 
 

2- Que beneficios teñen reportado á protección da paisaxe galega as guías de 
integración paisaxística que ten elaborado a Xunta de Galicia nestes anos? 

 
 
Santiago de Compostela, 14  de xaneiro de 2020. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Segundo o IGE,  hai en Galicia 58.201 nenos e nenas de idades comprendidas 

entre 0 a 3 anos. Segundo datos da Xunta de Galicia, so hai prazas en escolas 

infantís públicas e de xestión pública para o 16,7 % (2 de cada 10) da poboación 

infantil que está neste tramo de idade, se contamos as concertadas nin para a 

metade (38,5 %). O ano pasado nas listaxes provisionais de 172 escolas da Galiña 

Azul quedaron fóra case 4.000 menores. A pesares do cal no Debate do Estado da 

Autonomía celebrado o 25 de setembro de 2019, o presidente da Xunta de Galicia 

asegurou que na actualidade o número de prazas públicas en escolas infantís é “o 

dobre que no ano 2009”. 

 

En novembro de 2016 a Xunta de Galicia anunciaba o incremento da oferta 

pública na Rede Galiña Azul, comprometéndose á creación durante a X 

lexislatura de 1.000 novas prazas. Tal e como dixemos daquela, este anuncio do 

Goberno galego non foi máis que a continuación das políticas do señor Feijoo, 

que dende a súa chegada á Presidencia da Xunta de Galicia camiñan pola senda 

da privatización de servizos públicos.  

 

A inicios do mes de decembro de 2019, ás nais e pais informóuselle de que a 

Consellería de Política Social regalaría con motivo do Nadal unha foto dos 

meniños e meniñas que se realizaría nos propios centros xestionados polo 

Consorcio Galego de Servizos Sociais e Benestar. Ademais, os traballadores e 

traballadoras das escolas  recibiron instrucións de como entregar en man as fotos 

ás nais e pais que deran a súa conformidade para recibilas. Neste correo 

electrónico, detallábase tamén que no sobre incluiríase unha misiva do Presidente 

da Xunta de Galicia. Unha vez máis, e tal e como nos ten acostumados, o goberno 

de Feijoo volve a empregar recursos públicos para facer electoralismo, ao tempo 

que adelgaza a rede de escolas infantís públicas da nosa comunidade autónoma, e 

incrementa o concerto con centros privados. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia xustificado o emprego de recursos públicos 

para a entrega dunha carta ás familias, a través das escolas infantís 

xestionadas polo Consorcio Galego de Servizos Sociais e Benestar, dunha 

foto dos meniños e meniñas que incluía unha misiva do Presidente da 

Xunta de Galicia? 

2. Cal era o obxectivo desta carta do presidente da Xunta de Galicia? 

3. Cal foi o custo total desta actuación? 

4. Ten previsto o Goberno galego seguir empregando recursos públicos para 

facer publicidade e propaganda? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:26:39 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:26:49 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta e Julio 

Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O persoal de seguridade dos hospitais comarcais de Verín e Valdeorras convocou 

mobilizacións durante os meses de agosto e setembro,  co fin de poñer en 

coñecemento da opinión pública os constantes problemas de atrasos nos pagos 

por parte da empresa concesionaria do Sergas, “Servizos de Seguridade Integral e 

Mantenementos A1 S.L”. Segundo tivo coñecemento o grupo socialista, dende 

setembro do 2018 a empresa incumpre reiteradamente con atrasos sistemáticos o 

abono das nóminas. De feito tivo demora de varios meses para abonar os salarios 

do último trimestre de 2018, e tamén dos primeiros do 2019, e na actualidade a 

empresa aínda lles adebeda aos traballadores a nómina correspondente ao mes de 

xullo, cando o convenio en vigor da seguridade privada contempla que esta 

debería facerse efectiva a día 3 do mes vencido. Neste caso concreto, a falla de 

pagamento afecta a dez traballadores, repartidos nos dous hospitais comarcais.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten constancia a Xunta de Galicia dos atrasos nos pagamentos dos salarios 

do persoal de seguridade privada dos hospitais de Verín e de Valdeorras? 

2. Cumpre o Sergas, en tempo e forma, cos seus compromisos de pago coa 

concesionaria deste servizo?  

3. Tomou algunha medida para garantir o pagamento destes salarios? 

4. Reuniuse o Sergas cos traballadores da seguridade privada dos hospitais de 

Verín e de Valdeorras? 

5. Que medidas ten previsto tomar para que se cumpran os dereitos laborais 

dos traballadores que prestan este servizo? 

6. Considera a Xunta de Galicia que eta situación contribúe a que se preste un 

servizo de calidade na seguridade nestes hospitais? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:47:26 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/01/2020 16:47:37 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:47:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión  5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 15,8 % do 2015, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de  declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O desleixo de funcións do Goberno de Feijoo levou a que Galicia, unha das 

comunidades autónomas con taxa de envellecemento máis elevada de todo 

España e de parte de Europa, teña unha taxa praza residencial/habitante maiores 

de 64 anos do 3,05 %, moi inferior ao 4,02 % de media estatal, e o 5 % que esixe 

a propia OMS. 

 

No Debate do Estado de Autonomía, celebrado o 25 de setembro de 2019, o 

presidente da Xunta de Galicia asegurou que a respecto do ano 2009, “hai o triplo 

de prazas públicas en centros de día”. Tamén que “no caso dos que optan por 

unha residencia, teñen un 42 % máis de prazas públicas”. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista quere coñecer con exactitude os datos que 

posúe a administración sobre a oferta, a demanda, e a xestión das prazas 

residenciais existentes en Galicia.  
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia das súas políticas de atención aos 

nosos maiores? 

2. Considera a Xunta de Galicia que o número de prazas en residencias 

públicas de maiores son suficientes para cubrir a demanda existente? 

3. Cantas prazas públicas xestionadas directamente pola Xunta de Galicia 

existen na nosa comunidade autónoma para a atención residencial para 

persoas maiores?  

4. Cal é o número de prazas en residencias de maiores que ten concertadas o 

Goberno galego? 

5. Cales son as entidades e empresas coas que a Xunta de Galicia ten 

concertadas prazas en residencias de maiores? 

6. Durante a X lexislatura, cantas residencias públicas novas se puxeron en 

marcha? En que concellos se atopan ditas residencias públicas?  

7. Durante a X lexislatura, cantos centros de día públicos novos se puxeron en 

marcha? En que concellos se atopan ditos novos centros?  

8. Cal é a demanda de prazas en centros residenciais para persoas maiores?  

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:50:55 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:51:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo 
e María Teresa Porritt Lueiro, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración 

Xeral, Xustiza e Interior. 

 

Os nosos medios de comunicación públicos seguen, oito anos despois da 

aprobación da Lei 9/2011, do 9 de novembro dos medios públicos de 

comunicación audiovisual de Galicia, postos ao servizo dos intereses 

partidarios do PP. Continúa o  bloqueo de todas aquelas previsións que 

favorecen a profesionalidade e a neutralidade informativa: a elección 

parlamentaria do director xeral, o estatuto profesional, o Consello de 

informativos, os contratos-programa, a produción propia completa dos 

informativos, a Lei do audiovisual e Consello do Audiovisual... 

 

A radiotelevisión pública galega, vital para o mantemento do espazo público 

democrático, o reforzamento da identidade do pobo galego, e a promoción da 

nosa cultura e lingua, está a vivir un preocupante deterioro nos últimos anos, con 

graves consecuencias para o pluralismo ideolóxico e social. Acumula constantes 

queixas tanto do Comité Intercentros da CRTVG, como das forzas políticas da 

oposición, de manipulación informativa tanto na radio como na televisión de 

todos os galegos e galegas nos diferentes telexornais que se emiten ao longo do 

día. Esta situación mesmo levou aos dous presentadores do Telexornal Serán, 

Alfonso Hermida e Tati Moyano, a presentar a súa dimisión en xuño de 2018, ao 

que hai que engadir a mobilización dos venres negros (que xa vai pola súa 71 

edición) polo cumprimento íntegro da Lei de medios públicos do 2011, así como 

diferentes mobilizacións no 2018: a histórica manifestación que percorreu as rúas 

de Compostela, os paros parciais, e dúas folgas de 24 horas dos días 19 e 22 de 

decembro. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do grado de cumprimento da  Lei 

9/2011, do 9 de novembro, dos medios públicos de comunicación 

audiovisual de Galicia? 
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2. Considera que se está garantindo a obxectividade e pluralidade dos medios 

de comunicación públicos galegos? 

 

3. Por que cre que os e as profesionais da CRTVG levan mobilizándose 

durante máis dun ano contra a manipulación informativa? 

 

4. Promoveu a Xunta de Galicia algunha actuación para a aprobación do 

estatuto profesional e a posta en marcha do consello de informativos? 

 

5. Cando ten previsto presentar un proxecto de lei para a creación da 

Autoridade audiovisual independente? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No Consello da Xunta de Galicia do día 16 de xaneiro do ano 2014, anunciouse a 

adxudicación das obras de ampliación do Hospital de Ourense, indicando que a 

data de inicio das mesmas sería no primeiro trimestre dese mesmo ano, e a data 

de finalización a mediados do ano 2016, é dicir 26 meses de prazo de execución. 

As instalacións da ampliación do Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense (CHUOU) puxéronse finalmente en marcha unha vez rematadas as obras 

en outubro de 2017 (cun retraso dun ano e seis meses a respecto da data prevista), 

e de que o Concello de Ourense concedese a licenza de ocupación e apertura do 

novo edificio de hospitalización. 

 

Dende a súa posta en marcha, o persoal do CHUOU ten denunciado en reiteradas 

ocasións deficiencias desta nova infraestrutura. Ademais, os edificios antigos do 

complexo acumulan dende hai anos graves deficiencias pola falla de 

investimentos nos traballos de mantemento e de remodelación das instalacións, 

que nalgún caso puxeron en risco a seguridade dos traballadores e traballadoras, 

como ocorreu en xuño de 2017 co derrubamento de dous falsos teitos en distintas 

dependencias do Hospital Santa María Nai. Así como denuncias do persoal do 

CHUOU pola presenza de pingueiras en diferentes espazos do edificio. 

 

No Debate do Estado de Autonomía celebrado o pasado 25 de setembro de 2019, 

o presidente da Xunta de Galicia na súa primeira intervención asegurou: 

“completaremos a renovación do Complexo Hospitalario de Ourense, para o que 

xa está licitado o proxecto da fase I que incluirá un novo edificio de 

hospitalización, e a reforma do materno-infantil”. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando ten previsto a Xunta de Galicia comezar as obras de reforma do 

materno-infantil do CHUOU? 

2. Que orzamento está previsto destinar no ano 2020 para esta reforma? 

3. En que vai consistir a reforma? 
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4. En que data está previsto que rematen estas obras? 

5. Cando ten previsto a Xunta de Galicia comezar as obras do novo edificio 

de hospitalización do CHUOU? 

6. Que características técnicas terá este proxecto? 

7. Que orzamento está previsto dedicar no ano 2020 para este novo edificio? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

As condicións que sofren as persoas sen fogar constitúen probablemente o peor 

rostro da exclusión social no noso país e, ademais, o máis visible. Con todo dita 

visibilidade, o “senfogarismo” é un dos fenómenos peor coñecidos e que adoeceu 

de falta de políticas integrais na súa intervención. 

 

A fonte de información máis importante sobre a situación das persoas sen fogar 

en Galicia é o Instituto Nacional de Estatística (INE), que publica con carácter 

bienal a “Enquisa sobre centros e servizos de atención a persoas sen fogar”, na 

que dá a coñecer as súas principais características, prestacións que ofertan, e o 

volume de persoas usuarias que rexistraron. Ademais, cunha frecuencia irregular, 

este organismo publicou a “Enquisa a Persoas sen fogar en España”, para dar a 

coñecer o perfil sociodemográfico e as súas condicións de vida, con datos 

dispoñibles por comunidades autónomas. Ambas as enquisas dan información 

relevante sobre a poboación sen fogar usuaria habitual ou ocasional da rede de 

recursos específicos. 

 

Recentemente publicouse a “Enquisa sobre centros e servizos de atención a 

persoas sen fogar” do ano 2018 que revela que Galicia conta con 73 centros cun 

número medio de prazas de 1.304, que teñen unha ocupación media do 81,9 %. O 

gasto medio en cada un deles sitúase en 218,9 euros, por debaixo na media estatal 

que está en 300,6 euros. A maioría do persoal que presta os seus servizos nestes 

centros son voluntarios e voluntarias (o 43,6 %). Destaca tamén que Galicia non 

conta na actualidade con ningunha vivenda que participe no programa Housing 

First. 

 

Housing First utiliza a vivenda como punto de partida máis que como obxectivo 

final. Neste servizo o primeiro que se proporciona antes que calquera outro tipo 

de apoio ou intervención é o aloxamento, por iso se denomina “vivenda 

primeiro”. É capaz de focalizarse de maneira inmediata en que unha persoa se 

manteña afastada satisfactoriamente no seu propio fogar formando parte dunha 

comunidade. Pero Housing First tamén busca melloras na saúde, o benestar e as 

redes de apoio social das persoas sen fogar coas que se traballa. Este enfoque é 
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moi diferente ao dos servizos que tentan conseguir que as persoas sen fogar con 

grandes necesidades de apoio estean “preparadas” para acceder a unha vivenda 

antes de ofrecerlla. Neste tipo de servizos para persoas sen fogar o aloxamento 

chega o “último”.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da atención ás persoas sen fogar na 

nosa comunidade autónoma? 

2. Considera que o investimento da Xunta de Galicia é suficiente para a 

atender correctamente as necesidades destas persoas? 

3. Que medidas ten previsto poñer en marcha a Xunta de Galicia durante a X 

lexislatura para reforzar a atención as persoas sen fogar? 

4. Que opinión ten o Goberno galego sobre o programa “Housing First”? 

5. Por que a Xunta de Galicia non puxo en marcha ata o de agora este 

programa? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:53:39 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 16:53:48 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:54:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Patricia Vilán Lorenzo e 

María Teresa Porritt Lueiro, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, 

Xustiza e Interior. 

 

Xa pasaron cincuenta anos de Stonewall, corenta e dous dende que as persoas 

LGTBI saíron por primeira vez a manifestarse por unha igualdade real e legal, 

trinta da derrogación da lei sobre perigo e rehabilitación social, e catorce anos da 

aprobación da lei do matrimonio entre persoas do mesmo sexo. Memoria 

histórica dunha loita colectiva que forma parte da cultura e da identidade non só 

da comunidade LGBTI , senón de toda unha sociedade que empuxaba cara a unha 

sociedade libre e democrática. 

 

A realidade é que as persoas maiores LGTBI aínda non senten visibles ante a 

sociedade. Isto débese, entre outras cousas, a que manteñen vivo o temor ao 

rexeitamento sufrido durante a ditadura, e tentan non relacionarse en público con 

outras persoas homosexuais. A diversidade sexual na vellez apareceu hai ben 

pouco nos estudos sociolóxicos e foron as propias persoas maiores lesbianas, 

gais, transexuais, bisexuais e intersexuais os que impulsaron e levaron á area 

institucional, académica e de atención pública, a atención acerca da necesidade de 

recoñecemento nos servizos públicos sobre as súas especificidades. 

 

Dende o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia defendemos que as 

persoas independentemente da súa idade, orientación sexual ou identidade de 

xénero, deben ter garantidos os seus dereitos para ter unha vida plena e 

independente, e a sociedade debe ter a oportunidade de beneficiarse das achegas 

das e os máis maiores. Para iso, debe combaterse calquera tipo de discriminación 

debida á idade, orientación sexual ou identidade de xénero, e consolidar uns 

servizos públicos que favorezan o mantemento da saúde e o benestar físicos, 

mental e emocional. Apoiaremos ás persoas LGTBI para que avancen na plena 

visibilidade no ámbito da política, a ciencia, a docencia, a empresa, o deporte, a 

fin de que en cada espazo social se visualice a realidade e póidanse dotar de 

referentes ás e os e as máis novas.  
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do grado de cumprimento da Lei 

2/2014, do 14 de abril, pola igualdade de trato e a non discriminación de 

lesbianas, gais, transexuais, bisexuais e intersexuais en Galicia? 

2. Cando ten previsto a Xunta de Galicia desenvolver esta normativa? 

3. Que medidas adoptou o goberno galego durante a X lexislatura para 

visibilizar as persoas maiores LGBTI? 

4. Considera a Xunta de Galicia necesario tomar medidas que fomenten 

actividades divulgativas e de investigación relacionadas coa recuperación 

da memoria histórica LGTBI? 

5. En caso afirmativo, que actuacións ten previsto levar a cabo durante a X 

lexislatura neste ámbito? 

 

 

 

 Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

 Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

   Patricia Vilán Lorenzo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

 Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:54:59 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:55:09 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 16:55:21 
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María Teresa Porritt Lueiro na data 13/01/2020 16:55:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A construción dos novos centros de saúde comprometidos polo Sr. Feijoo dende a 

súa chegada ao Goberno galego no ano 2009, é un dos mellores exemplos do 

fracaso, das mentiras, das trampas, da ocultación, e da privatización 

indiscriminada que caracteriza a xestión sanitaria levada a cabo baixo o seu 

mandato. 

 

Pola contra, dende o Grupo Socialista sempre consideramos unha prioridade a 

posta en marcha dun Plan xeral de reordenación, modernización, e mellora da 

rede de centros de saúde de Atención Primaria, a fin de que este servizo 

asistencial básico sexa o máis axeitado ás necesidades actuais.  

 

Dende que chegou o PP de Feijoo ao Goberno, foi mudando os compromisos ano 

tras ano, mesmo modificando os nomes dos concellos onde se ían construír os 

centros nun baile de nomes intolerable, sobre todo para aqueles concellos nos que 

fixeron o esforzo de poñer a dispor os terreos para cederllos á Xunta de Galicia co 

propósito de que esta cumprira co compromiso de construír estas novas 

infraestruturas. Un dos moitos exemplos deste desleixo dos gobernos do PP é o 

centro de saúde de A Rúa. Nesta vila ourensá, cunha poboación aproximada de 

5.000 habitantes e unhas 4.000 cartillas sanitarias, onde se atenden ademais, a 

pediatría dos concellos de Larouco, Petín, Vilamartín, O Bolo e Viana, urxencias 

os sábados pola mañá de adultos e nenos e nenas de catro concellos, conta cunha 

infraestrutura sanitaria antiga e insuficiente xa que carece dos espazos axeitados 

para a atención sanitaria que se debe prestar. 

 

Tendo en conta esta situación, o anterior Goberno municipal propúxolle á 

Consellería de Sanidade establecer o centro de saúde no actual centro de día, 

hoxe infrautilizado, pero a Xunta de Galicia rexeitou esta situación alegando 

informes técnicos negativos. No ano 2018, o Concello de A Rúa propuxo unha 

nova situación, sen obter ningunha resposta do Goberno autonómico. 

 

A veciñanza de A Rúa concéntranse dende primeiros de ano, todos os luns ás 12 

durante 5 minutos na porta deste centro de saúde, e presentou máis de 1.500 
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sinaturas, para reclamar unha atención primaria digna, e a construción dun novo 

centro de saúde para esta vila do oriente ourensá. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta de Galicia construír durante a X lexislatura, un novo 

centro de saúde en A Rúa? 

2. En caso afirmativo, cal vai ser o investimento que o Goberno galego vai 

facer nesta nova infraestrutura? 

3. Considera o Goberno galego que o actual centro de saúde desta vila 

ourensá dispón na actualidade de espazos axeitados para unha correcta 

atención sanitaria? 

4. Por que non respondeu o Goberno galego á proposta, feita no ano 2018 

polo Concello de A Rúa, para ceder un terreo para a construción dun novo 

centro de saúde? 

5. Coñece a Xunta de Galicia se o actual Goberno municipal de A Rúa ten 

intención de poñer a dispor terreos para a construción desta infraestrutura? 

6. En caso afirmativo, onde se sitúa esta parcela? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:57:01 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:57:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, María 

Luisa Pierres López e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O Sistema de Seguimento Integral nos casos de Violencia de Xénero (Sistema 

VioGén), púxose en funcionamento en xullo do 2007, en cumprimento do 

establecido na Lei orgánica 1/2004, do 28 de decembro, de medidas de 

protección integral contra a violencia de xénero, sendo os seus obxectivos:  

 

 Aglutinar ás diferentes institucións públicas que teñen competencias en 

materia de violencia de xénero. 

 Integrar toda a información de interese que se estime necesaria. 

 Facer predición do risco. 

 Atendendo ao nivel de risco, realizar seguimento e protección ás vítimas en 

todo o territorio nacional. 

 Efectuar un labor preventivo, emitindo avisos, alertas e alarmas, a través do 

"Subsistema de Notificacións Automatizadas", cando se detecte algunha 

incidencia ou acontecemento que poida poñer en perigo a integridade da 

vítima. 

 

Buscando, finalmente, establecer unha rede que permita o seguimento e 

protección de forma rápida, integral e efectiva das mulleres maltratadas, e dos 

seus fillos e fillas, en calquera parte do territorio nacional. 

 

Recentemente coñecíamos que o Concello de Ourense acaba de anunciar que se 

desvincula deste protocolo. O cesamento, que se fará efectivo a partir do próximo 

día 22 marzo, deuno a coñecer o alcalde, Gonzalo Pérez Jácome, no transcurso 

dunha reunión extraordinaria da Xunta Local de Seguridade que tivo lugar na 

Subdelegación do Goberno. 

 

No que se refire á cidade, na actualidade as policías Local, Nacional e 

Autonómica encargábanse de protexer  a 170 mulleres, mentres a Garda Civil e as 

distintas policías locais das vilas a 198.  
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Dende o Grupo Socialista amosamos a nosa preocupación pola decisión 

irresponsable da equipa de goberno de Ourense de desvincularse dun servizo 

imprescindible para a protección das mulleres vítimas de violencia machista, 

rachando unha colaboración institucional que pode ter consecuencias letais para a 

seguridade das ourensás.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia o recente anuncio do Concello de Ourense 

de desvincularse do Sistema VioGén? 

2. Que consecuencias considera o Goberno galego que pode ter esta medida 

para as vítimas da violencia machista de Ourense? 

3. No marco da colaboración entre institucións para loitar contra a violencia 

machista, comunicou o Concello de Ourense á Xunta de Galicia esta 

decisión? 

4. A cantas mulleres ourensás atende a actualidade a Policía Autonómica 

dentro do sistema VioGén? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   María del Carmen Rodríguez Dacosta 

   María Luisa Pierres López 

   Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 16:58:28 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 13/01/2020 16:58:39 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 16:58:49 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 16:59:02 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

En data 2 de novembro de 2017, a Axencia Galega de Infraestruturas aprobou, 

con base na Estratexia en materia de mobilidade alternativa de Galicia, o 

documento Itinerarios peonís e ciclistas na comarca de Ourense e concellos 

limítrofes (estratexia mobilidade alternativa), en que unha das sendas propostas 

era un itinerario peonil e ciclista na OU-402, que agora se desenvolve mediante o 

proxecto construtivo Itinerario peonil e ciclista na OU-402, treito Reza. p.q. 

1+090 - 3+780, clave OU/16/270.06. 

 

Este proxecto ten por obxecto a creación dun itinerario mixto peonil e ciclista 

pola marxe dereita da estrada OU-402, desde o p.q. 1+090 ata o aparcadoiro 

situado no p.q. 3+290, retomando posteriormente o itinerario no treito da marxe 

dereita do río Miño. A largura da senda proxectada será variable en función do 

espazo dispoñible, manterá sempre unha largura mínima de 1,80 metros e irá 

separada da calzada por un bordo delimitador. O pavimento que se empregará 

será de formigón, e no último treito (zona das termas de Outariz) será 

fotoluminiscente. Nos itinerarios proxectados, ademais das actuacións de 

pavimentación, inclúese a execución do sistema de drenaxe de augas pluviais e a 

reposición daqueles servizos afectados pola execución das obras. 

 

O 4 de abril publicábase no DOG  o ANUNCIO do 21 de marzo de 2018 polo que 

se somete ao trámite de información pública o proxecto de construción do 

itinerario peonil e ciclista na OU-402, treito Reza, onde se reflectía que o fin do 

prazo de exposición pública remata o 18 de maio, é dicir de 30 días hábiles dende 

o 5 de abril. 

 

O devandito proxecto non contou coa participación efectiva da veciñanza, e nun 

primeiro momento souberon do mesmo a través dos medios de comunicación. 

Dende entón, os veciños e veciñas de Reza, moitos deles persoas maiores, están 

preocupados e preocupadas polas consecuencias que a construción desta senda 

ciclista e peonil terá sobre os terreos das súas vivendas, pois segundo se reflicte 

no propio proxecto, discorre paralela ás mesmas, ademais do risco que suporía 
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para a seguridade dos veciños e veciñas, así como dos ciclistas e peóns porque a 

zona pola que discorrería obrigaría a circular pola OU-402 de forma retardada.  

 

Segundo o informe do Valedor do Pobo, publicado recentemente, presentáronse 

durante o ano 2018, 1048 reclamacións ao proxecto de construción da senda 

ciclista e peonil na OU-402 en Reza (Ourense). A respecto deste tema o Valedor 

do Pobo resolveu que “de acordo co artigo 21.1 da Lei 8/2013, do 28 de xuño, de 

Estradas de Galicia a AXI someteu o proxecto construtivo ao trámite de 

información pública, que se anunciou no DOG do 04/04/2018. A través deste 

trámite calquera persoa ou colectivo puido formular por escrito, ante esa 

axencia, as observacións relativas á concepción global do trazado deseñado que 

considerase convenientes. Neste caso concreto, o prazo para presentar 

alegacións finalizara o pasado 21/05/2018. 

Segundo informaba a AXI o proxecto de construción de itinerario peonil e 

ciclista na Ou-402, tramo Reza, punto quilométrico 1+090 - 3+780 aínda non 

estaba rematado nin aprobado. Neses momentos a axencia estaba a avaliar todas 

as alegacións recibidas no trámite de información pública previsto no artigo 21.1 

da Lei de Estradas de Galicia, de maneira que se incorporen ao proxecto, de ser 

o caso, aquelas que finalmente se consideren útiles para: resolver omisións ou 

erros nos bens e dereitos afectados, mellorar aspectos da seguridade viaria e/ou 

técnicos, atender necesidades descoñecidas ou non detectadas, se encaixan co 

obxecto do proxecto e o seu campo de actuación. 

Así mesmo adiantábase, aínda que era necesario esperar a estudar con 

detemento as alegacións recibidas e os informes sectoriais, que se van eliminar 

no proxecto construtivo as referencias ao uso ciclista e se van atender todas as 

melloras que se propoñan que sexan compatibles co obxecto do proxecto, que é 

fomentar a mobilidade sustentable peonil e mellorar a seguridade viaria. 

En base a todo iso avaliado o escrito inicial de queixa xunto coas firmas 

achegadas, e recibido o informe da Axencia Galega de Infraestruturas, unha vez 

practicadas cantas actuacións de supervisión e control propias desta institución 

se desenvolveron neste expediente, finalizamos a súa tramitación, tendo en conta 

que as alegacións ao proxecto de construción na estrada OU-402 están a 

avaliarse polo órgano competente ata o punto de que se incorporen ao proxecto 

as idóneas para mellorar aspectos de seguridade viaria, técnicos ou erros con 

afección a bens ou dereitos. 

Ao considerar atendida a queixa, un mes despois de que fose admitida a trámite, 

ao coñecer que se eliminarán no referido proxecto construtivo o uso ciclista e 

que se van atender melloras de seguridade viaria concluímos a intervención do 

Valedor do Pobo. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que o proxecto actual de construción da senda 

na OU-402 en Reza (Ourense), ofrece garantías de seguridade viaria? 

2. En que medida se tiveron en conta as alegacións presentadas a este 

proxecto? 

3. Vanse producir modificacións a respecto do inicial? 

4. En caso afirmativo, en que van consistir estes cambios? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia eliminar o uso ciclista contemplado 

inicialmente para  esta senda? 

6. En caso afirmativo, que medidas se van a tomar para adaptalas ao uso 

peatonal exclusivo? 

7. Que orzamento se vai dedicar durante o ano 2020 para a súa construción? 

8. Como valora a Xunta de Galicia o seu impacto no que se refire á 

expropiación de propiedades? 

9. Vanse seguir os mesmos criterios, no que se refire á expropiación, que se 

tiveron en conta durante a primeira fase de construción? 

10. A canto ascende o orzamento de expropiación previsto para os afectados e 

afectadas pola construción desa senda peonil e ciclista? 

11. Contempla o proxecto definitivo algunha medida para conectar Reza co 

centro da cidade de Ourense? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 17:00:04 
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Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/01/2020 17:00:14 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 17:00:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

Durante a campaña electoral das autonómicas do ano 2016, e en plena vaga de 

lumes na provincia de Ourense, o PP prometía que construiría un parque acuático 

nesta provincia.  O certo é que esta non era unha promesa electoral propia do PP, 

senón que o daquelas Presidente da Xunta en funcións, copiaba unha proposta do 

partido Democracia Ourensana.  

 

No mes de xullo deste ano, na reunión que o presidente da Xunta de Galicia 

mantivo co Alcalde de Ourense, asegurou que o goberno galego respaldaba entre 

outros proxectos, a posta en marcha dun parque acuático termal, a maiores doutro 

convencional en Monterrei, situado no concello de Pereiro de Aguiar. 

 

En agosto, a Delegada da Xunta de Ourense, trala reunión co Alcalde de Pereiro 

de Aguiar, “reafirmaba o respaldo á proposta de instalar un parque acuático no 

complexo deportivo de Monterrei, así como de promover un acordo coa 

Deputación de Ourense, para potenciar este complexo”, asegurando tamén que 

“estaban a levarse a cabo estudos de viabilidade do proxecto, a pesares de que 

aínda falta concretar a extensión, os servizos e os prazos”. 

 

O certo é que nos 4 proxectos de orzamentos presentados polo Goberno galego 

durante esta lexislatura, non se contemplou ningunha partida específica para este 

proxecto. De feito, no presentado recentemente para o ano 2020, segue sen 

contemplarse ningún investimento para que esta promesa electoral do señor 

Feijoo sexa unha realidade durante a X lexislatura. Dende o Grupo Socialista 

atopámonos confusos, porque a pesares de que non figura ningunha partida 

orzamentaria específica, trala presentación do proxecto de orzamentos, dende o 

PP de Ourense aseguraban que se dedicarían 1,5 millóns de euros para a posta en 

marcha deste proxecto. 

 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Q

Jf
2Z

lfy
L7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

197079

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROQJf2ZlfyL7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cando está previsto que comecen as obras do parque acuático que o 

Goberno galego anunciou que poría en marcha no concello de Pereiro de 

Aguiar (Ourense)? 

2. Cal vai ser o orzamento que a Xunta de Galicia vai dedicar para a posta en 

marcha deste proxecto? 

3. En que partida do proxecto de orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 

2020 figura este investimento? 

4. O parque acuático proxectado substituirá as actuais piscinas e instalacións 

deportivas do complexo de Monterrei, situado no concello de Pereiro de 

Aguiar (Ourense)? 

5. Suporá a construción desta infraestrutura a ampliación do complexo 

deportivo de Monterrei? 

6. En caso afirmativo, cal vai ser a extensión desta ampliación? 

7. Cales son os servizos dos que se dotará esta infraestrutura? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 17:01:23 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/01/2020 17:01:33 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 17:01:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A profesión de educador/a social adquire rango universitario en 1991, coa 

publicación do Real decreto 1420/1991, que xorde despois dunha ampla 

mobilización social reivindicativa do papel relevante deste perfil profesional en 

desenvolvemento das políticas sociais e educativas.  

 

A figura da educadora e do educador social en Galicia e en España é froito da 

combinación de tres históricas ocupacións: as educadoras e educadores 

especializadas/os, as animadoras e animadores socioculturais e as educadoras e 

educadores de persoas adultas, todas elas diferentes pero converxentes, na medida 

en que a súa actividade profesional se move nos campos da inadaptación, da 

alfabetización, da exclusión, da marxinación social, da integración, da 

capacitación profesional, do desenvolvemento comunitario, etc.  

 

Esta figura profesional foi ampliando a súa cobertura de acción, asumindo unha 

amplitude de funcións que evolucionaron e matizáronse nas últimas décadas co 

fin de construír unha identidade profesional da Educación Social. A súa rápida 

expansión é o reflexo do carácter dinámico, socializador e de transformación 

social da figura da educadora e do educador social. 

  

O Ministerio de Educación e Ciencia incorpora de maneira oficial a titulación de 

Educación Social tras a aprobación de Real decreto 1420/1991, do 30 de agosto, 

polo cal se establece o título universitario oficial de Diplomatura en Educación 

Social, proporcionando desta maneira a formación profesional básica ás/aos 

futuras/os profesionais, a través da adquisición de capacidades, funcións e 

competencias adaptadas ao seu perfil profesional e aos contextos sociais onde a 

Educación Social está chamada a actuar. través da adquisición de capacidades, 

funcións e competencias adaptadas ao seu perfil profesional e aos contextos 

sociais onde a Educación Social está chamada a actuar.  

 

Como profesión de carácter pedagóxico que desenvolve a súa actividade nunha 

gran variedade de contextos sociais, entre os que está o educativo, desenvolveuse 

un amplo discurso, froito da rica experiencia das/os profesionais e a súa 
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confluencia co mundo académico universitario, ao que debemos engadir, o 

desenvolvemento das estruturas de participación e regulación da profesión, con 

colexios profesionais de Educación Social en practicamente todas as 

Comunidades Autónomas (en Galicia dende o 2001), así como a creación do 

Consejo General de Colegios Oficiales de Educadoras y Educadores Sociales, no 

ano 2006.  

 

A falta de regularización da profesión fai que non estean claros os límites e o 

alcance da mesma, tanto nas entidades públicas, nas entidades privadas como no 

terceiro sector. 

 

 Este descoñecemento implica que con frecuencia se asignen a outras/os 

profesionais do ámbito social, funcións propias das educadoras e educadores 

sociais. De feito, recentemente coñecíamos que a Xunta de Galicia ultima a 

convocatoria de case noventa prazas de educador social, e segundo o texto da 

orde que xa está a ser negociado coas centrais sindicais, un dos puntos que 

preocupa e xera incerteza especialmente ao Colexio de Educadoras e Educadores 

Sociais de Galicia (CEESG), é que a Administración autonómica contempla 

cubrir estas prazas tamén con persoal doutras titulacións. Este é o punto que máis 

indigna ao CEESG, que reclama mudanzas á Xunta e xa prepara mobilizacións. 

 

Estas circunstancias poñen de manifesto a necesidade dunha regulación da 

profesión da Educación Social como instrumento que visibilice, dignifique e 

reivindique o seu papel como axente de cambio na nosa sociedade.  

 

O colectivo de educadoras e educadores sociais, así como outras cidadás e 

cidadáns, teñen presentado multitude de solicitudes de petición de regularización 

da profesión de Educación Social a través dunha lei. Moitas entidades e 

institucións manifestaron tamén o seu apoio a esta iniciativa, entre os que se pode 

mencionar a modo de exemplo a Deputación de Jaén, Deputación de Sevilla, 

Deputación de Córdoba, Deputación de Almería, Deputación de Cádiz, 

Deputación de Segovia, Deputación de León, Deputación de Valladolid, Cabildo 

de Gran Canaria, Universidade de Estremadura, Facultade de Educación da 

Universidade de Salamanca, Facultade de Educación do Campus de Ourense 

(Universidade de Vigo), Parlamento de Navarra, Cortes de Aragón, así como 

numerosos concellos nas diferentes comunidades autónomas.  
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Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da función dos educadores e 

educadoras sociais? 

2. Considera o Goberno galego necesaria a regulación da profesión da 

Educación Social? 

3. En caso afirmativo, ten previsto impulsar unha lei galega de 

profesionalización da Educación Social? 

4. Cre a Xunta de Galicia que os e as profesionais da Educación Social están 

convenientemente integrados na Administración pública galega? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 17:40:49 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 13/01/2020 17:40:59 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 17:41:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Pierres López e José Manuel Pérez 

Seco, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

6ª. 

 

A Xunta de Galicia vén convocando nos últimos anos axudas encamiñadas á 

habilitación e mellora de infraestruturas dos parques empresariais galegos coa 

finalidade de  “mellorar os servizos e o acondicionamento de infraestruturas 

existentes ou de nova incorporación co fin de que as empresas radicadas nos 

parques empresariais de Galicia poidan dispoñer de condicións máis 

competitivas para desenvolver a súa actividade económica”. 

 

Os beneficiarios destas axudas son os concellos que realizan investimentos, 

dentro do seu ámbito territorial, de acordo co obxecto da orde, para a habilitación 

e mellora de infraestruturas dos parques empresariais implantados no seu termo 

municipal ou nos termos municipais limítrofes. 

 

E as actuacións subvencionables, establecidas nas ordes nas que se establecen as 

bases reguladoras, son para plantas de depuración de augas, xestión de residuos 

dentro do parque empresarial, infraestruturas viarias, instalación de sistemas de 

seguridade e vixilancia dentro do parque empresarial, instalacións comúns de 

equipamentos e sistemas de protección destinados á loita contra incendios dentro 

do parque empresarial e para a instalación de sistemas contra o roubo de cable 

dentro do parque empresarial. 

 

O Presidente da Xunta de Galicia acaba de anunciar novas axudas para concellos 

neste 2020, para apoiar unha trintena de iniciativas cun orzamento de 7,9 M€ a 

través de 3 liñas de axudas: as axudas destinadas á mellora das infraestruturas 

dos parques industriais cun orzamento de 2,5 M€ para un total de 21 proxectos; 

as axudas para apoiar os gastos necesarios para a construción, reforma e/ou 

equipamento interior de naves industriais co fin de crear viveiros empresariais 

cun orzamento de 1M€ para 5 proxectos co límite de 240.000 euros por 

solicitude; unha nova liña para o reforzo e extensión das redes de distribución 

eléctrica cun orzamento de 4,4 M€ entre os anos 2020 e 2021 para 5 polígonos 

cun máximo de 1 M€ por solicitude. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 
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1ª) Ten elaborado o Observatorio de Solo Empresarial de Galicia o mapa do solo 

empresarial galego? 

 

2ª) Ten elaborado o Observatorio de Solo Empresarial de Galicia a avaliación das 

necesidades do solo empresarial galego? 

 

3ª) De ter feita a avaliación, cales son as proposta de actuación nos distintos 

parques empresariais de Galicia elaboradas polo Observatorio de Solo 

Empresarial de Galicia? 

 

4ª) Están publicados os informes periódicos que ten que elaborar o Observatorio 

de Solo Empresarial de Galicia? 

 

5ª) Establécense estas axudas como medidas de apoio segundo as propostas de 

actuación do  Observatorio de Solo Empresarial de Galicia? 

 

6ª) De non existir as propostas de actuación do  Observatorio de Solo 

Empresarial de Galicia, cales son os informes ou estudos que deron pé a 

establecer estas axudas nestes termos? 

 

7ª) Cales son os motivos polos que non se contemplan axudas para as asociacións 

de polígonos industriais? 

 

8ª) Cantos concellos galegos teñen a condición de “Concello Doing Business 

Galicia”? 

 

9ª) Cal foi a actividade da marca territorial asociada á Oficina Doing Business, 

que se propoñía como plataforma de colaboración para reducir as cargas 

administrativas ás empresas funcionando a modo de xanela única? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 17:03:41 

 
María Luisa Pierres López na data 13/01/2020 17:03:59 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/01/2020 17:05:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro e Patricia Vilán 

Lorenzo, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

3ª. 

 

Unha vez pechado o exercicio económico 2019, as deputadas que asinan 

formulan a seguinte pregunta: 

 

Vai o  Goberno galego elaborar, dentro do primeiro trimestre deste exercicio 

2020, un documento que  permita ter unha visualización das transferencias totais 

recibidas por cada unha das  entidades locais galegas nesta X Lexislatura? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 17:16:37 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 13/01/2020 17:16:54 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 13/01/2020 17:17:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e María Teresa Porritt Lueiro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A concesión de subvencións en Galicia está regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida no Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de 

subvencións de Galicia, configurando o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula a 

planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indícanse os casos nos que se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

Por iso, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales foron os criterios empregados pola Vicepresidencia e Consellería de 

Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza para establecer os convenios de 

colaboración con determinados concellos galegos no ano 2019? 

 

2ª)  Vai o Goberno galego  publicar no prazo máximo de tres meses a totalidade 

dos convenios asinados pola Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, 

Administracións Públicas e Xustiza con determinados concellos galegos nesta X 
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Lexislatura, con indicación do nome do concello e a contía total recibida por cada 

un deles a través destes convenios? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 17:25:05 

 

María Teresa Porritt Lueiro na data 13/01/2020 17:25:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 
 

José Manuel Pérez Seco, Óscar Vilar Chento e Begoña Rodríguez Rumbo, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O xoves 5 de decembro a Xunta de Galicia publicaba no DOG a RESOLUCIÓN 

do 2 de decembro de 2019, da Dirección Xeral de Gandería, Agricultura e 

Industrias Agroalimentarias, pola que se amplían as zonas demarcadas pola 

presenza da praga de corentena denominada  Tecia solanivora Povolny ou couza 

guatemalteca da pataca. 

 

Esta resolución amplía as zonas infestadas pola existencia da praga denominada  

Tecia  solanivora Povolny,  couza guatemalteca da pataca, na Comunidade 

Autónoma de Galicia, as parroquias de Lendo (San Xián) e Caión (Santa María 

do Socorro), no concello da Laracha, e a parroquia de Noicela (Santa María) no 

concello de Carballo, na provincia da Coruña. 

 

Pero o pasado 3 de xaneiro a Xunta de Galicia publicou no DOG unha 

CORRECCIÓN DE ERROS. Resolución do 2 de decembro de 2019, da 

Dirección Xeral de Gandería, Agricultura e Industrias Agroalimentarias, pola que 

se amplían as zonas  demarcadas pola presenza da praga de corentena 

denominada  Tecia  solanivora  Povolny ou  couza guatemalteca da pataca. 

 

Corrección de erros que sinala as zonas, xa non por parroquias, senón por lugares 

nos concellos infestados pola existencia da praga da pataca (Tecia Solanivara). 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan formulan a seguinte pregunta: 

 

Cales son os motivos que levan a un cambio de criterio por parte da Consellería 

do Medio Rural en canto á delimitación territorial das zonas afectadas pola praga 

na comarca de Bergantiños, respecto das anteriormente afectadas? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 13/01/2020 17:27:18 
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Oscar Vilar Chento na data 13/01/2020 17:27:39 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 13/01/2020 17:28:31 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

  

Recentemente tiñamos coñecemento de que en a lo menos nove escolas infantís 

situadas nos concellos de A Coruña, Fene, Arteixo, Muros, Mazaricos, Boiro, 

Choupana e Hío, todas elas pertencentes á rede Galiña Azul, xestionadas pola 

Xunta de Galicia, déronse casos dunha reacción en bebés  tras consumir o menú 

escolar. Aínda que a comida elabórase nos propios centros, unha mesma 

empresa encárgase de xestionar o persoal, e as compras en todos eles. 

 

Polo de agora non se determinou o número exacto de bebés intoxicados, nin o 

goberno galego descarta que poida haber máis centros afectados. Segundo 

afirmou o propio Presidente da Xunta, todo apunta a que a causa desta reacción 

sería o peixe servido na comida, que podería presentar, “un nivel alto de toxinas 

posiblemente debido a rotura da cadea de frío durante a súa conservación”. 

 

A infancia é a etapa da vida máis importante, xa que nela prodúcense cambios 

constantemente; as escolas infantís dependentes da administración pública, non 

só teñen que alimentar correctamente aos máis pequenos e pequenas tendo en 

conta as distintas necesidades (menús especiais, tendencias…), senón que deben 

garantir a seguridade alimentaria, e favorecer as condicións que permitan a 

adquisición progresiva duns hábitos alimentarios saudables, e unha boa relación 

coa comida. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que información pode aportar o goberno galego sobre a reacción 

provocada en bebés tras consumir o menú escolar en algúns centros 

dependentes da rede Galiña Azul? 

2. Cal foi a causa desta reacción? 

3. Cantos bebés resultaron afectados? 

4. En cantos centros se detectou esta reacción? 

5. Tras coñecer estes feitos, que inspeccións puxo en marcha a Xunta de 

Galicia? 
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6. Inspeccionáronse as cociñas das Galiñas Azuis afectadas? 

7. Realizáronse inspeccións nos provedores da empresa encargada de 

xestionar as compras? 

8. Cal é o resultado de ditas inspeccións? 

9. Vai interpoñer a Xunta de Galicia algunha sanción por estes feitos? 

10. Cantas inspeccións ordinarias se realizaron durante o ano 2019 nos 

centros dependentes da Galiña Azul afectados por esta reacción? 

11. Que medidas vai tomar o goberno galego para evitar que se volvan a 

repetir casos de intoxicación en escolas infantís? 

12. Está facendo o Goberno galego todo o posible para garantir a seguridade 

alimentaria dos máis pequenos? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 13/01/2020 18:27:40 

 
Julio Torrado Quintela na data 13/01/2020 18:27:49 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
z8

fY
S

Y
zN

Y
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

197092

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROz8fYSYzNY7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez, María Luisa 

Pierres López e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, 

Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

Os e as socialistas amosamos xa en moitas ocasións, a nosa preocupación pola 

ausencia dun proxecto estratéxico que sexa o mellor para a integración da Alta 

Velocidade en  Ourense. Un proxecto que debera influír de xeito positivo na 

situación socioeconómica na que se atopa Ourense, e que en lugar de ser unha 

gran oportunidade para todos e todas, pode converterse nun gran foco de 

crispación e molestias para a veciñanza. 

 

Foron de gran importancia os avances e compromisos acadados tanto co 

Ministerio de Fomento coma co propio ADIF en materia de comunicacións 

relativas á alta velocidade ferroviaria dende 2007-2015:  

 

 A consecución da variante exterior no ano 2008. 

 A sinatura do Protocolo para a execución das obras de chegada do AVE a 

Ourense entre o Ministerio de Fomento, o Adif, Renfe e o Concello de 

Ourense no 2011, que incluía o anexo de financiación detallada, e a 

variante exterior, así como as actuacións nos núcleos periurbanos: 

Seixalbo, Oira, Mende, Peliquín... 

 A elaboración do estudio municipal das transformacións urbanísticas 

derivadas da chegada da alta velocidade ao Concello de Ourense no 2012. 

 O concurso de ideas para a adxudicación do Anteproxecto da Estación 

Intermodal de Ourense no ano 2013. 

 

Todo o anteriormente exposto naceu froito do aval e o consenso entre a daquelas 

equipa de Goberno municipal do PSdeG e o BNG, o Goberno de España, Adif e 

Renfe, así como polo Colexio de Arquitectos de Ourense.  

 

Pero no 2016 ráchase este consenso coa sinatura dun convenio marco no que 

agora si se incorpora a Xunta de Galicia, que se opuxera a participar 

anteriormente no protocolo de 2011, e que se diferencia do anterior documento no 

seguinte:  

 Non se contemplan nin variante exterior, nin actuacións nos núcleos 
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periurbanos, nin anexo de financiación detallada.  

 Incorpórase a problemática do trazado provisional.  

 Pérdese a intermodalidade real co cambio de situación da nova estación de 

autobuses.  

 Modifícase por completo, sen ningún tipo de concurso público, o 

anteproxecto gañador de 2013 “As Burgas 11.11.11” argumentando que era 

demasiado caro, e o presentado a posteriori resulta ser máis caro que o 

anterior para a súa execución.  

 

Faise necesaria unha proposta de mellora do actual convenio ou redacción dun 

novo a través da comisión de seguimento na que están representados Fomento, a 

Xunta de Galicia, o Concello de Ourense, e o propio Adif; dadas as carencias do 

que está vixente, e tamén a perda ou modificación de elementos esenciais que 

considerabamos que podían ser resoltos, sen demora nos prazos.  

 

O rexeitamento a este proxecto tense amosado non soamente por parte do Colexio 

Oficial de Arquitectos de Ourense, senón tamén por parte da veciñanza que se 

mobilizou xa en varias ocasións nos pasados meses, motivada entre outras 

cuestións pola situación da futura estación de autobuses que rodeará o centro de 

saúde da Ponte, e desbordará o tráfico na rúa Eulogio Gómez Franqueira e 

arredores.  

 

Os e as socialistas coincidimos co necesario cumprimento dos prazos de chegada 

do tren de Alta Velocidade a Ourense, pero tamén con que agora é máis necesario 

ca nunca recuperar a racionalidade no modelo definitivo de reordenación e 

integración urbana para a cidade de España na que máis aumentou o tránsito de 

viaxeiros nos últimos 4 anos (en torno a 1 millón de viaxeiros), un dato máis que 

significativo de cara ao futuro, e tamén, por outro lado, a única estación de 

Galicia á que non se destinaron melloras en canto ao previsto inicialmente senón 

máis ben todo o contrario. O proxecto de chegada do AVE é  estratéxico para o 

desenvolvemento do Ourense das vindeiras décadas, mais no caso de que o 

convenio marco de 2016 se manteña e non sexa reformulado ou mellorado, tanto 

os responsables municipais de Ourense dos últimos anos, coma o goberno de 

Feijoo, serán os responsables de ter hipotecado a cidade cunha solución pouco 

idónea e irreversible.  

 

Ademáis, está pendente aínda de definir, o futuro uso que se lles dará aos terreos 

nos que se sitúa a actual estación de autobuses de Ourense. Os veciños e veciñas 

da contorna da estación de autobuses, a través da Asociación de Veciños “As 

Termas”, amosaron en numerosas ocasións a súa preocupación a medida que 
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avanza o proxecto de traslado da mesma á futura Estación Intermodal do AVE, 

polo destino do futuro do solar no que se sitúa na actualidade esta infraestrutura.  

 

Na zona da estación de autobuses residen preto de 1.000 persoas, nos bloques de 

vivendas sociais situadas ao lado da estación, que se verán afectadas de xeito 

directo polos usos urbanísticos que se prevén para o desenvolvemento da zona.  

 

Antes da construción no seu día da actual estación de autobuses de Ourense, 

procedeuse á sinatura dun contrato de cesión do solar por parte do promotor das 

vivendas sociais da zona ao Concello de Ourense establecendo como uso para o 

solar precisamente o de ser a central de conexión de liñas de autobuses que ata o 

de agora coñecemos, xestionado na actualidade pola Xunta de Galicia. No 

PXOM, a zona actualmente ocupada pola estación de autobuses, recóllese como 

Zona Verde / Espazo Libre, polo cal permitiría sen ter que executar ningún tipo de 

modificación urbanística ou de uso, a execución dun proxecto redactado a efectos 

de construír un parque público para uso e desfrute dos veciños da zona, que sexa 

complementario aos existentes na zona (Parque do Peco e Traseiras do Centro 

Cívico da Ponche, Parque de San Rosendo, Parque de Xesús Pousa, etc.) e que 

poida estar dotado de zonas novidosas e de esparexemento para a veciñanza do 

barrio, e por extensión de toda a cidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego buscar alternativas para o cambio de 

situación da nova estación de autobuses de Ourense? 

2. En caso afirmativo, cando ten previsto facelo? 

3. Considera a Xunta de Galicia que o proxecto para a integración da Alta 

Velocidade en  Ourense, resolve a falta de conexión entre o barrio da Ponte 

e o Vinteún? 

4. Que impacto terá a nova estación de autobuses no actual centro de saúde da 

Ponte? 

5. Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para posibilitar que o 

proxecto de estación intermodal de Ourense, contribúa a mellorar a 

mobilidade na cidade? 

6. Solicitou recentemente a Xunta de Galicia ao Goberno de España a 

convocatoria da comisión de seguimento do convenio de colaboración para 

o desenvolvemento da futura estación intermodal de Ourense e o seu 

entorno? 
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7. Que uso ten previsto darlle aos terreos nos que se sitúa a actual estación de 

Ourense, unha vez que se materialice o traslado da mesma? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   María Luisa Pierres López 

   Patricia Vilán Lorenzo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 14/01/2020 09:34:44 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2020 09:34:53 

 
María Luisa Pierres López na data 14/01/2020 09:35:04 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2020 09:35:19 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

No comezo do curso escolar, despois das vacacións de Nadal, houbo incidencias 

coas liñas de transporte dos menores ás escolas, debido ao novo Plan de 

transporte público da Xunta. Os incidentes producíronse na provincia de Ourense 

nos colexios de Seixalbo, e Mende, pola falta de coordinación no cambio de 

titularidade das liñas Pereiro-Ourense e San Cibrao-Ourense. Houbo problemas 

nos colexios de Cambeo, Allariz, Barbadás, e Maceda,  na zona de Celanova, 

onde houbo retrasos nas liñas, e na parroquia de Rabal por onde nin sequera 

pasou o autobús. 

 

Mesturar o transporte escolar e o transporte normal de pasaxeiras pode ser unha 

solución aos problemas naquelas liñas deficitarias. Inda que non pode ser un 

problema para o acceso á educación das e dos menores. 

   

Os problemas nestes tres días de xaneiro (8, 9 e 10) foron variados: 

descoñecemento de itinerarios polo persoal condutor, descoñecemento das 

paradas escolares, escaseza de prazas de autobús, retrasos, saltos de parada, 

inexistencia de listaxe de menores e falta de acompañantes.  

 

Os menores agardaron a intemperie con temperaturas de 0 graos que viñese o 

bus, que non veu, ou que directamente se saltou as paradas, e noutros casos este 

tardou 3 horas ene recoller as menores. 
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A Xunta puxo en marcha a primeira parte do Plan de transporte público de 

Galicia onde o transporte escolar é agora compartido co transporte normal, co 

que os problemas de onte poden volver a repetirse. 

 

Nesta ocasión foron os escolares os que sufriron as consecuencias do plan 

apresurado de transporte público de Galicia que nin foi negociado nin 

consensuado co sector. 

 

A Xunta ten que exercer as labores de vixilancia e control do transporte escolar e 

público de Galicia, e impor as sanción polos incumprimentos nos que incorran as 

empresas concesionarias de transporte. É a Xunta de Galicia a que ten que 

garantir que o horario se cumpra, que a recollida dos menores se faga 

correctamente e de xeito efectivo, e que os menores estean acompañados, e en 

todo caso, esixir coordinación ás empresas e que estas dean solucións alternativas 

e rápidas aos problemas que xurdan.  

 

Por todo o exposto, a deputada e deputado que subscriben formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na comisión 4ª: 

 

1.- Sabe a Xunta o que aconteceu cos menores que debían chegar en hora aos 

colexios en Seixalbo, Mende, Cambeo, Allariz, Barbadás e Maceda? 

 

2.- Por que non controla a Xunta que o traspaso entre concesionarias se fixese de 

forma coordinada? Sabe a Xunta por que non levaban servicio de acompañantes 

aos menores algunhas das liñas? 

 

3.- Sabe a Xunta a que se debe que o persoal condutor das liñas concesionarias 

non soubesen os percorridos das escolares, nin as paradas? Por que a Xunta non 

preveu estes desaxustes coa aprobación das novas liñas e percorridos? 
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4.- Como pensa a Xunta que se concilia o dereito á educación e transporte das 

menores para recibir esta, co dereito ao transporte público e do servicio a 

demanda? Permite a conciliación das dúas que as escolares cheguen en tempo? E 

as persoas usuarias? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputado do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 14/01/2020 10:40:52 

 

David Rodríguez Estévez na data 14/01/2020 10:41:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª, relativa  

á promoción e implantación nas pesquerías galegas e empresas de elaborados 

pesqueiros do certificado MSC (Marine Stewardship Council) 

 

A pesca sustentable defínese como o conxunto de prácticas orientadas a manter a 

poboación das especies mariñas nuns niveis óptimos para garantir a súa 

supervivencia, respectando a súa contorna natural. Caracterízase por: 

- O respecto aos ecosistemas mariños. 

- A protección das especies en perigo. 

- Utilizar artes de pesca avanzadas e selectivas. 

- Manter as poboacións nuns niveis saudables. 

- Minimizar o consumo de enerxía durante o proceso de pesca. 

- Informar correctamente ao consumidor. 

- Crear conciencia social. 

 

O selo de Marine Stewardship Council (MSC) é un estándar internacional de 

maior garantía e prestixio para a pesca sustentable e a trazabilidade dos produtos 

pesqueiros. Segundo datos da propia organización, máis de 389 pesquerías 

incorporáronse ao seu programa. A nivel mundial, máis de 23.000 produtos do 

mar portan esta ecoetiqueta. 
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MSC axuda aos consumidores a identificar o peixe capturado de forma 

respectuosa co medio ambiente. Recentemente, puxeron a disposición do 

consumidor un buscador online de produtos que contan con este selo. 

Obter este selo significa que se está cumprindo coa norma máis recoñecida do 

mundo en materia de sustentabilidade: o Estándar de Pesqueiras de MSC, o cal 

está baseado no código de conduta para a pesca responsable fixado pola  

Organización das Nacións Unidas para a Alimentación e a  Agricultura (FAO) e 

foi desenvolvido tras consultar cun conxunto de organizacións e representantes 

de gobernos, universidades, investigadores, industria pesqueira e ONGs de todo o 

mundo.  

A certificación de MSC confirma que a súa pesqueira está ben xestionada e que 

está a salvagardar os recursos mariños e medios de vida que dependen da pesca 

para as xeracións futuras 

A pesca sustentable axuda a xerar e manter emprego a nivel local, rexional e 

global. É unha garantía cada vez máis valorada polos consumidores, o que 

achega valor ás empresas que comercializan os seus produtos con este selo. 

En España 120 empresas certificaron a súa trazabilidade para poder comprar e 

vender produtos co selo azul de MSC.                                                          

 

Ante esta situación, os deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto 

presentan a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8.ª 

 

1.- Ten a Xunta de Galicia un programa específico para promocionar a 

consecución do selo MSC entre as pesquerías galegas e as empresas de 

procesado de produtos pesqueiros? 

 

2.- Que orzamento dedica a esta actividade? 

 

3.- Cantas empresas galegas de pesca ou elaboración de produtos pesqueiros 

teñen o selo MSC? 
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4.- Entre as que o teñen, que porcentaxe das súas capturas ou os seus elaborados 

contan co selo MSC? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Luís Villares Naveira 

David Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Francisco Casal Vidal na data 14/01/2020 11:05:18 

 
David Rodríguez Estévez na data 14/01/2020 11:05:48 

 
Paula Vázquez Verao na data 14/01/2020 11:05:58 

 
Luis Villares Naveira na data 14/01/2020 11:06:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo e Marcos Cal Ogando, deputada e deputado do grupo 

parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 

do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na comisión 5ª. 

 

O compromiso coa conciliación é un dos logros do movemento feminista que 

pouco a pouco foi calando na sociedade como unha cuestión de xustiza social 

básica.  

 

Son as administracións públicas as primeiras que deben dar exemplo neste tipo 

de cuestións que atinxen en grande medida ás persoas traballadoras. 

 

Ademais disto a conciliación da vida laboral e persoal debería estenderse a 

diferentes facetas da vida das persoas. Comezouse dándolle un peso especial á 

atención a fillas e fillos, sendo unha necesidade evidente a que ten que ver coa 

conliciación da  vida familiar. 

 

Pero, non podemos esquecer como a carga de coidado de persoas vai mais aló da 

atención a fillas e fillos, senón que tamén é imprescindible facilitar os coidados 

das persoas maiores ou outras persoas dependentes. 

 

 Ademais das demandas habituais de servizos de atención para maiores públicos 

e de calidade, é de xustiza implementar medidas de conciliación nos que as 
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+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

persoas con maiores e outras persoas a cargo podan acceder desde o seu traballo, 

e mais cando se trata de funcionariado público. 

 

A administración xeral do estado o contempla, pero é na Xunta de Galicia onde 

vimos unha grande eiva neste sentido, por exemplo, nos concursos de traslado 

onde se incorporan criterios para persoas con parella funcionaria ou que teñan 

fillos ou fillas escolarizados e non se inclúe o coidado de maiores ou outras 

persoas dependentes a cargo. Como aconteceu na RESOLUCIÓN do 25 de 

novembro de 2019, da Dirección Xeral da Función Pública, pola que se convoca 

concurso ordinario para a provisión de postos de traballo vacantes da 

Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia. 

 

Por todo o anterior, preséntase a seguinte pregunta: 

 

1. Cales son os motivos para non incorporar criterios que teñan en conta a 

atención de maiores e persoas dependentes nos procesos de persoal convocados 

pola Xunta de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, a 14 de xaneiro de 2020.  

 

 Asdo.: Paula Quinteiro Araújo. 

  Marcos Cal Ogando. 

   

  Deputada e deputado do G. P. Grupo Común da Esquerda.  
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 14/01/2020 11:06:02 

 

Marcos Cal Ogando na data 14/01/2020 11:06:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao e Ánxeles Cuña, deputadas pertencentes ao grupo parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regula-

mento da Cámara, presenta as seguintes PREGUNTAS, para a súa resposta 

oral na Comisión 4ª, relativa ás obras pendentes de rematar ao no CEIP Fogar 

de Carballo 

 

Un ano máis o inicio do curso escolar en Galicia vese salpicado polos incumpri-

mentos da Xunta de Galicia. Incumprimentos no tocante a infraestruturas, con 

obras sen rematar, unidades pechadas, menos docentes, en definitiva, recortes. 

Recortes, por suposto, na calidade da educación que reciben as nenas e nenos de 

Galicia. 

 

No que se refire ás infraestruturas comezamos un curso máis con obras sen rema-

tar pola mala planificación da consellería que pretende que miles de nenas e ne-

nos entren en aulas nas que non foron quen de rematar as obras. 

 

Máis de tres meses despois do inicio do curso escolar preocupa especialmente o 

caso do CEIP Fogar de Carballo, que xa comezara as obras un mes máis tarde do 

programado e onde as obras continúan e distan de estar rematadas. Todo o con-

trario, a situación de temporal vivida nos últimos días agravou a situación ata o 

punto de ter que suspender as aulas por inundacións no centro. 
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Falamos dunha obra de magnitude importante que inclúe cambio de ventás, ilu-

minacion, traballo na fachada e no tellado e que, polo tanto, era preciso que fora 

planeada e acometida en período non lectivo. 

 

Por estes motivos o Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda presenta as 

seguintes Preguntas para a súa resposta en Comisión: 

 

 Como se pode xustificar o enorme retraso nas obras deste centro? 

 Como se vai asegurar a normalidade nas aulas mentres as obras non 

rematan? 

 Que valoración fai a consellería de que a obra recén acometida non 

soportara o temporal? 

 

Santiago de Compostela, a 14 de xaneiro de 2020. 

 

 Asdo.: Luca Chao Pérez 

  Ánxeles Cuña Bóveda 

 

  Vicevoceira e deputada do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

  

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luca Chao Pérez na data 14/01/2020 13:19:54 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2020 13:20:03 
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Á Mesa do Parlamento  

 
Raquel Rodríguez Arias, Paula Prado Del Río, Jacobo Moreira Ferro, Julia Rodríguez 
Barreira, Isabel Novo Fariña, Alberto Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela e 
Beatriz Mato Otero deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1ª 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

Venezuela está a sufrir uns dos momentos máis complicados da súa historia recente, 
debido á grave crise económica, política e social que derivaron na peor crise humanitaria 
da súa historia, e que está a padecer nestes momentos a maior parte da súa poboación. 
Neste sentido xa son moitas as institucións internacionais e non gobernamentais que 
denuncian esta situación, como a Organización das Nacións Unidas para as Migracións e 
ACNUR, a Axencia da ONU para os Refuxiados, que anunciaron no terceiro trimestre do 
pasado ano que xa son máis de tres millóns os refuxiados e migrantes de Venezuela en 
todo o mundo. Outras institucións como o Consello Noruego de Refuxiados considera que 
o país americano está entre os dez estados coas crises humanitarias máis importantes do 
mundo.  

Pero os galegos para coñecer esta realidade non precisamos dos datos que desvelan 
estes informes ou os medios de comunicación nacionais e internacionais, porque todos 
vivimos e sentimos moi de cerca esta grave situación, directamente da man de algún 
familiar ou dalgunha persoa do noso circulo máis achegado que sofre o día a día no propio 
país.  

Esta é a nosa principal preocupación e a de todos os galegos de ben, é por elo que o 
Goberno de Galicia está aplicando una serie de medidas para os galegos de Venezuela 
nas que se invisten máis de 6 millóns e medio de euros nestes tres 3 anos, para intentar 
paliar parte dos efectos desta grave situación para máis de 3.000 familias cada ano.  

Ante a situación que está a atravesar a colectividade galega en Venezuela as deputadas e 
os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 
comisión:   

 
1.Cal é a valoración do Goberno galego sobre a situación en Venezuela?. 
 
2.Cal foi a aportación de Galicia nestes últimos anos para paliar a situación de necesidade 
dos galegos residentes en Venezuela?  
 
3.Que medidas ten previstas o Goberno galego para prestar asistencia aos galegos 
residentes en Venezuela?  
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 14/01/2020 13:19:44 

 
Paula Prado Del Río na data 14/01/2020 13:20:20 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 14/01/2020 13:21:04 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 14/01/2020 13:21:19 

 
María Isabel Novo Fariña na data 14/01/2020 13:21:28 

 
Alberto Pazos Couñago na data 14/01/2020 13:21:42 

 
José Manuel Rey Varela na data 14/01/2020 13:22:00 

 
Beatriz Mato Otero na data 14/01/2020 13:22:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A violencia machista continúa a ser unha das principais preocupacións da 

sociedade galega pola súa preeminencia e polos pasos dados adiante pola propia 

sociedade e polo feminismo galego autoorganizado, que se ten traducido nunha 

meirande conciencia. 

Ao longo de 2019 Galiza, e tamén outros pobos do Estado español, volvían vivir 

asasinatos machistas que fixeron saltar a alarma social. A estes feitos únense unha longa 

lista de acontecementos recentes que non son unha excepción, senón que son habituais 

na nosa realidade máis achegada, e que nos recordan a necesidade de apostar por máis 

medidas para unha transformación social urxente que debilite o sistema patriarcal que 

nos violenta e asasina. 

Recordamos, por exemplo, ademais das respostas aos feminicidios, novos 

concursos sexistas que tiveron que ser cancelados por presión social, denuncias por 

agresións sexuais en festas e festivais, agresións verbais aos puntos lilás de moitos 

eventos, sentenzas patriarcais, puntos de encontro con condicións inadecuadas e, unha 

vez máis, pechados no mes de agosto ou problemas coa rede de casas de acollida ao 
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tempo que o tan publicitado Pacto de Estado é un titular máis do que unha realidade 

(sen supoñer aínda un só cambio legal relevante para as mulleres galegas) e o 

cumprimento da Lei galega de 2007 está a ser sistematicamente vulnerado en cuestións 

tan importantes como a atención psicolóxica dentro da Atención Primaria. 

Son moitos os sinais de alerta dunha situación insoportábel e que non se arranxa 

con medidas cosméticas como posicionamentos puntuais nas efemérides ou xestos 

exclusivamente simbólicos e baleiros de contido e compromiso. As administracións 

teñen unha responsabilidade que debe cumprirse, corrixir o que non funciona e 

incrementar as actuacións. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

-Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para cumprir ao 100% a 

lexislación vixente en materia de violencia machista? 

-Que valoración lle merecen as recentes mobilizacións feministas? Pensa que 

cumpriu coas súas esixencias? 

-Vai aumentar a Xunta de Galiza nos vindeiros orzamentos as contías respecto 

da protección e loita contra a violencia machista? E as actuacións que non son 

publicidade? Chegará ao 1% dos orzamentos? Cales son os motivos? 

-Que demandas ten trasladado ao goberno central? E respecto das 

administracións locais? 
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-Considera que o sistema de financiamento galego é xusto respecto da loita 

contra a violencia machista? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2020 13:20:59 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2020 13:21:07 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2020 13:21:14 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2020 13:21:21 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2020 13:21:28 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2020 13:21:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª, relativa  

á promoción e implantación nas pesquerías galegas e empresas de elaborados 

pesqueiros do certificado MSC (Marine Stewardship Council) 

 

A pesca sustentable defínese como o conxunto de prácticas orientadas a manter a 

poboación das especies mariñas nuns niveis óptimos para garantir a súa 

supervivencia, respectando a súa contorna natural. Caracterízase por: 

- O respecto aos ecosistemas mariños. 

- A protección das especies en perigo. 

- Utilizar artes de pesca avanzadas e selectivas. 

- Manter as poboacións nuns niveis saudables. 

- Minimizar o consumo de enerxía durante o proceso de pesca. 

- Informar correctamente ao consumidor. 

- Crear conciencia social. 

 

O selo de Marine Stewardship Council (MSC) é un estándar internacional de 

maior garantía e prestixio para a pesca sustentable e a trazabilidade dos produtos 

pesqueiros. Segundo datos da propia organización, máis de 389 pesquerías 

incorporáronse ao seu programa. A nivel mundial, máis de 23.000 produtos do 

mar portan esta ecoetiqueta. 
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MSC axuda aos consumidores a identificar o peixe capturado de forma 

respectuosa co medio ambiente. Recentemente, puxeron a disposición do 

consumidor un buscador online de produtos que contan con este selo. 

Obter este selo significa que se está cumprindo coa norma máis recoñecida do 

mundo en materia de sustentabilidade: o Estándar de Pesqueiras de MSC, o cal 

está baseado no código de conduta para a pesca responsable fixado pola  

Organización das Nacións Unidas para a Alimentación e a  Agricultura (FAO) e 

foi desenvolvido tras consultar cun conxunto de organizacións e representantes 

de gobernos, universidades, investigadores, industria pesqueira e ONGs de todo o 

mundo.  

A certificación de MSC confirma que a súa pesqueira está ben xestionada e que 

está a salvagardar os recursos mariños e medios de vida que dependen da pesca 

para as xeracións futuras 

A pesca sustentable axuda a xerar e manter emprego a nivel local, rexional e 

global. É unha garantía cada vez máis valorada polos consumidores, o que 

achega valor ás empresas que comercializan os seus produtos con este selo. 

En España 120 empresas certificaron a súa trazabilidade para poder comprar e 

vender produtos co selo azul de MSC.                                                          

 

Ante esta situación, os deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto 

presentan a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8.ª 

 

1.- Cal é a porcentaxe en Galicia de capturas pesqueiras con selo MSC sobre o 

total de capturas? 

 

2.- Cal é a porcentaxe en Galicia de producción de elaborados pesqueiros con 

selo MSC sobre o total de productos elaborados? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020. 
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Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Luís Villares Naveira 

David Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 14/01/2020 13:36:52 

 
Francisco Casal Vidal na data 14/01/2020 13:37:20 

 
Paula Vázquez Verao na data 14/01/2020 13:37:29 

 
David Rodríguez Estévez na data 14/01/2020 13:38:09 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María  Teresa Porritt Lueiro e Luís Manuel 

Álvarez Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 3ª. 

 

 

A concesión de subvencións en Galicia está regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida no Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de 

subvencións de Galicia, que configura o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula a 

planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indícanse os casos nos que se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales foron os criterios empregados pola Axencia Galega de Infraestruturas 

para establecer os convenios de colaboración con determinados concellos galegos 

nesta X Lexislatura? 

 

2ª) Vai publicar a Xunta de Galicia no prazo máximo de tres meses a totalidade 

dos convenios asinados pola Axencia Galega de Infraestruturas con determinados 
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concellos galegos nesta X Lexislatura, con indicación do nome do concello e a 

contía total recibida por cada un a través destes convenios. 

 

Paz do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/01/2020 13:08:52 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:09:09 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2020 13:09:20 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, María Teresa Porritt Lueiro, Patricia Vilán 

Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A concesión de subvencións en Galicia vén regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida polo Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de  

subvencións de Galicia, configurando o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a  Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento 

desenvolve no seu capítulo II a planificación e o contido dos ditos plans 

estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 9.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, aínda que no seu punto 4 indica en que casos se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

Á vista destes datos as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Cales foron os criterios empregados pola Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda (anterior Consellería de Medio Ambiente) para establecer os 

convenios de colaboración con determinados concellos galegos nesta X 

Lexislatura? 
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2ª) Vai a Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (anterior 

Consellería de Medio Ambiente) publicar, no prazo máximo de tres meses, a 

totalidade dos convenios asinados pola Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda (anterior Consellería de Medio Ambiente) con determinados 

concellos galegos nesta X Lexislatura con indicación do nome do concello e a 

contía total recibida por cada un a través destes convenios? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/01/2020 13:20:10 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:20:26 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2020 13:20:38 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2020 13:20:52 

 
María Luisa Pierres López na data 14/01/2020 13:21:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, José Manuel Pérez Seco, María Teresa 

Porritt Lueiro e  Óscar Vilar Chento, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A concesión de subvencións en Galicia está regulada na Lei 9/2007, do 13 de 

xuño, de subvencións de Galicia desenvolvida no Decreto 11/2009, do 8 de 

xaneiro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de 

subvencións de Galicia, configurando o marco legal ao que se debe adaptar a 

xestión das subvencións concedidas en Galicia. 

 

Así, a Lei 9/2007 de subvencións de Galicia, no seu Capítulo II establece as 

disposicións comúns ás subvencións públicas e indica que “os órganos da 

administración que propoñan o establecemento de subvencións, con carácter 

previo, deberán concretar nun plan estratéxico de subvencións os obxectivos e 

efectos que se pretenden coa súa aplicación, o prazo necesario para a súa 

consecución, os custos previsibles e as súas fontes de financiamento, e 

supeditaranse, en todo caso, ao cumprimento dos obxectivos de estabilidade 

orzamentaria” e o Decreto 11/2009 polo que se aproba o Regulamento da Lei 

9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia, que no seu capítulo II regula a 

planificación e o contido dos ditos plans estratéxicos. 

 

De igual xeito, o artigo 19.1 da Lei 9/2007 establece que “o procedemento 

ordinario de concesión de subvencións tramitarase en réxime de concorrencia 

competitiva”, e no seu punto 4 indícanse os casos nos que se poderán conceder 

subvencións de forma directa, desenvolvendo no Capítulo III o procedemento de 

concesión directa, que é regulado no Capítulo II do Decreto 11/2009. 

 

Por iso as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales foron os criterios empregados pola Consellería do Medio Rural para 

establecer os convenios de colaboración con determinados concellos galegos no 

ano 2019? 

 

2ª) Vai o Goberno galego publicar, no prazo máximo de tres meses, a totalidade 

dos convenios asinados pola Consellería do Medio Rural con determinados 
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concellos galegos nesta X lexislatura con indicación do nome do concello e a 

contía total recibida por cada un deles a través destes convenios? 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/01/2020 13:36:19 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 14/01/2020 13:36:37 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:36:53 

 
Oscar Vilar Chento na data 14/01/2020 13:37:06 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
kG

X
aM

5z
fh

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

197123

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROkGXaM5zfh5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nas últimas décadas, asociacións de diversa índole, concellos e veciñas en xeral 

da comarca da Baixa Limia, veñen presentando iniciativas variadas, diante das 

diferentes institucións deste país, na procura de mudar a situación de abandono na que 

se atopa este territorio. 

Particularmente, teñen demandado a recuperación do proxecto de continuación 

da autovía de Celanova – inicialmente “suspendido” para despois ser “anulado”- para 

garantir unha adecuada e mellorada conexión coa fronteira Portuguesa, a través de 

Lindoso, conexión que permite achegar unha poboación potencial de cerca de 3 millóns 

de persoas pertencentes aos distritos de Porto-Braga e Viana, en Portugal. 

Por exemplo, no ano 2013 após o decreto que anulaba as expropiacións do 

tramo Verea-Lobios, PLABALI convocaba unha caravana de coches de Lobios a Verea 

en protesta por esta situación. Máis recentemente, no pleno de decembro de 2017, o 

pleno da Deputación de Ourense aprobou, por unanimidade, demandar da Xunta de 

Galiza compromisos firmes para conectar Galiza e Portugal. Case un ano despois, 

novamente once alcaldes do parque transfronteirizo Gerês-Xurés, os ourensáns de 
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Bande, Calvos de Randín, Entrimo, Lobeira, Lobios e Muíños e os portugueses de 

Arcos de Valdevez, Melgaço, Montalegre, Ponte da Barca e Terras de Bouro, 

reivindicaban a mellora das comunicacións entre a autovía celanovesa AG-31 e la IC-28 

en Ponte da Barca, a través da fronteira de A Madalena. Así mesmo, estre Grupo 

Parlamentar ten presentado numerosas emendas aos orzamentos da Xunta de Galiza 

sobre esta cuestión. 

Na memoria económica dos Orzamentos de 2020 aprobados definitivamente 

pola Cámara galega en decembro de 2019 unha vez máis este proxecto non aparecía, 

tampouco ningunha de mellora deste tramo. Porén, nese mesmo mes puidemos ver 

anuncios de Feijóo e tamén da conselleira Ethel Vázquez ao respecto, que ao Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego lle parecen insuficientes. Mesmo o que 

semellaban actos de partido, como o desenvolvido no día 30 de decembro cos alcaldes 

de alcaldes de Bande, Entrimo, Lobeira, Muíños e a rexedora de Lobios e deputados do 

PP no Congreso, ao que singularmente non se convidou, por exemplo, a outros alcaldes 

afectados como é o de Verea. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

-Vai comprometer o goberno galego as contías necesarias para unha conexión 

adecuada entre Celanova e Portugal por Lobios que corrixa a débeda histórica coas 

comarcas de Celanova e Baixa Limia? 

-Vai constituír unha mesa de traballo a tal efecto? 

-Cales son os resultados das ofertas para o proxecto de mellora? 
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-Cales son as razóns para renunciar ao proxecto orixinal? Contou co consenso 

dos concellos da zona? De que maneira? 

-Cales son as razóns para o acto electoralista do pasado 30 de decembro? Porque 

nin a este nin aos anteriores se convidou ao alcalde de Verea? Excluíronse máis alcaldes 

pola súa cor política? Porque estaban convidados os representantes do PP de Ourense no 

Congreso e no Senado? Por que non outros e outras representantes institucionais? 

-Cal é a contía orzamentaria que prevé destinar a Xunta de Galiza estes efectos 

no 2020? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Q

de
Y

G
P

vA
O

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

197126

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
H

O
N

Y
fY

Q
2E

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROQdeYGPvAO6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGHONYfYQ2E7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2020 13:57:22 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2020 13:57:30 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2020 13:57:38 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2020 13:57:45 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2020 13:57:52 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2020 13:58:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Lueiro, Patricia Vilán Lorenzo, Luis Manuel Álvarez 

Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O concello de Ribeira conseguiu a distinción de municipio de interese turístico 

no ano 2001.  

 

Segundo declaracións do seu alcalde o proxecto Ribeira Atlántica 2020, 

prolongación do Ribeira Atlántica 2015, modernizaría a cidade. Este proxecto 

estaba, baseado  en catro alicerces, sendo os seus eixos básicos a accesibilidade, 

o turismo e o desenvolvemento de zonas atrasadas. 

 

Os alicerces, segundo e terceiro, referíanse a unha Ribeira Eficiente  cuxo 

obxectivo era abrir a cidade ao mar para mellorar a calidade de vida e a 

mobilidade, cun investimento de 1,5 millóns (25 %), e a unha Ribeira turística 

enfocada a poñer  en valor o seu patrimonio cultural e natural e a humanización 

da contorna urbana e industrial con 1,6 millóns de euros de orzamento (27 %).  

 

Na presentación do dito proxecto o propio alcalde manifestou que o turismo é 

unha prioridade no seo do equipo de goberno. «para que Ribeira despegue 

definitivamente no eido turístico baseándose nos seus recursos diferenciais 

relacionados coa natureza (flora e fauna protexida), ou mar (océano Atlántico e 

ría de Arousa) e a gastronomía ( conserveiras, pesca de baixura, festas e xornadas 

culinarias)». 

 

Este proxecto foi financiado pola Unión Europea, mediante os Fondos Europeos 

de Desenvolvemento Rexional (Feder) con algo máis de cinco millóns de euros 

para a súa posta en marcha (algo máis do 70 % ). Entre as súas actuacións 

atopábase a construción dun paseo marítimo-terrestre polo bordo do litoral de 

Ribeira.  

 

Na actualidade o espazo natural e cultural recuperado na praia do Castro en Punta 

Castiñeiras  está a verse ameazado pola construción dunha depuradora de 

mariscos no seu porto. Esta actuación provocou e provoca o malestar da 

veciñanza de Castiñeiras, xa que se atopa no enclave do parque e das praias de 

Castiñeiras. 
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Cómpre salientar que a área de afección do proxecto é considerada de Fraxilidade 

paisaxística pola súa localización e debido tamén á proximidade de espazos de 

interese natural protexidos, como o Parque Nacional das Illas Atlánticas de 

Galicia e o  parque natural do complexo dunar de Corrubedo e lagoas de Carregal 

e Vixán. 
 

 

O día 20 de maio de 2014 a empresa, Triñanes e Pego, presenta solicitude de 

concesión e desde Portos comunícanlle que a documentación que presentou está 

incompleta  e solicítanlle a que debe achegar. 

 

Desde o primeiro momento comezan a darse unha serie de presuntas 

irregularidades que se prolongan no tempo e que ao noso entender non teñen un 

encadre legal. 

 

Ante esta situación as deputadas e o deputado que asinan  formulan  as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Valorou a Xunta de Galicia, ante o malestar xerado na veciñanza a 

posibilidade de instalala noutro enclave? 

 

2ª) Conta este proxecto cos informes favorables  e licencias esixidos pola 

normativa vixente? 

 

3ª) Ten a área afectada a consideración de fraxilidade paisaxística? Se for o caso, 

Cre a Xunta de Galicia que a instalación respecta esa cualificación? 

 

4ª) Debería ter o proxecto unha Avaliación de Impacto Ambiental, se for o caso, 

conta con ela? 

 

5ª) Cales son as razóns que xustificaron as continuas prorrogas por parte de 

Portos de Galicia aos prazos legalmente establecidos? 

 

6ª) Considera a Xunta de Galicia que a actuación administrativa respecta o 

procedemento legalmente establecido? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:51:51 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2020 13:52:02 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2020 13:52:17 

 
María Luisa Pierres López na data 14/01/2020 13:52:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Lueiro, Patricia Vilán Lorenzo, Luis Manuel Álvarez 

Martínez e María Concepción Burgo López, deputadas e deputado pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O concello de Ribeira conseguiu a distinción de municipio de interese turístico 

no ano 2001.  

 

Segundo declaracións do seu alcalde o proxecto Ribeira Atlántica 2020, 

prolongación do Ribeira Atlántica 2015, modernizaría a cidade. Este proxecto 

estaba, baseado  en catro alicerces, sendo os seus eixos básicos a accesibilidade, 

o turismo e o desenvolvemento de zonas atrasadas. 

 

Os alicerces, segundo e terceiro, referíanse a unha Ribeira Eficiente  cuxo 

obxectivo era abrir a cidade ao mar para mellorar a calidade de vida e a 

mobilidade, cun investimento de 1,5 millóns (25 %), e a unha Ribeira turística 

enfocada a poñer  en valor o seu patrimonio cultural e natural e a humanización 

da contorna urbana e industrial con 1,6 millóns de euros de orzamento (27 %).  

 

Na presentación do dito proxecto o propio alcalde manifestou que o turismo é 

unha prioridade no seo do equipo de goberno. «para que Ribeira despegue 

definitivamente no eido turístico baseándose nos seus recursos diferenciais 

relacionados coa natureza (flora e fauna protexida), ou mar (océano Atlántico e 

ría de Arousa) e a gastronomía ( conserveiras, pesca de baixura, festas e xornadas 

culinarias)». 

 

Este proxecto foi financiado pola Unión Europea, mediante os Fondos Europeos 

de Desenvolvemento Rexional (Feder) con algo máis de cinco millóns de euros 

para a súa posta en marcha (algo máis do 70 % ). Entre as súas actuacións 

atopábase a construción dun paseo marítimo-terrestre polo bordo do litoral de 

Ribeira.  

 

Na actualidade o espazo natural e cultural recuperado na praia do Castro en Punta 

Castiñeiras  está a verse ameazado pola construción dunha depuradora de 

mariscos no seu porto. Esta actuación provocou e provoca o malestar da 

veciñanza de Castiñeiras, xa que se atopa no enclave do parque e das praias de 

Castiñeiras. 
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Cómpre salientar que a área de afección do proxecto é considerada de Fraxilidade 

paisaxística pola súa localización e debido tamén á proximidade de espazos de 

interese natural protexidos, como o Parque Nacional das Illas Atlánticas de 

Galicia e o  Parque Natural do Complexo dunar de Corrubedo e Lagoas de 

Carregal e Vixán. 
 

O día 20 de maio de 2014 a empresa, Triñanes e Pego, presenta solicitude de 

concesión e desde Portos comunícanlle que a documentación que presentou está 

incompleta  e solicítanlle a que debe achegar. 

 

Desde o primeiro momento comezan a darse unha serie de presuntas 

irregularidades que se prolongan no tempo e que ao noso entender non teñen un 

encadre legal. 

 

Ante esta situación as deputadas e o deputado que asinan  solicitan en resposta 

escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1ª) Ten coñecemento a Xunta de Galicia de se as obras están dentro da afección 

dunhas ruínas da antiga fábrica de salgado? 

 

2ª) Debería contar este proxecto coa autorización de Patrimonio Cultural? Se for 

o caso, conta con ela? 
 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 
 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:53:30 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 14/01/2020 13:53:42 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2020 13:53:55 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 14/01/2020 13:54:06 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Loureiro, Patricia Vilán Lorenzo e Noela Blanco Rodríguez, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

No ultimo informe do Valedor do Pobo analizase, entre outras, as queixas xeradas 

pola situación do mantemento, a pesar da mellora económica, de medidas que 

afectan ás condicións laborais de determinados traballadores públicos: o persoal 

das residencias de maiores 

 

A suspensión do disposto no art.19 do Convenio Colectivo sobre o descanso 

semanal e o traballo en domingos e festivos tras a entrada en vigor da Lei 1/2012 

de 29 de febreiro, de medidas temporais en determinadas materias de emprego 

público, supuxo que a Xunta de Galicia deixara de compensar os servizos 

prestados en domingos e festivos ao persoal das residencias de maiores.  

 

A institución  recoñece que a queixa excede a súa competencia e que, polo tanto, 

non se pode inmiscir, xa que as ferramentas orzamentarias non son cuestionables 

pola institución do Valedor e, por outra banda, que a suspensión ten base legal 

(artigo 6 da Lei 1/2012: “suspéndese a aplicación do art.19, excepto a liña 1, do 

V Convenio colectivo único para o persoal laboral da Xunta de Galicia”), o que 

exonera  á Administración autonómica de responsabilidade (non pode restablecer 

as medidas compensatorias suspendidas mentres non se modifique a lei e se dote 

orzamentariamente). 

 

Pero nas súas conclusións destaca que é desexable que estes acordos laborais 

sexan progresivamente reactivados, e fai a seguinte recomendación:  

 

“... a Xunta debe considerar retomar o diálogo social a fin de recuperar acordos 

que permitan incluír nos sucesivos proxectos de presupostos previsións relativas 

aos compromisos recollidos na negociación colectiva, pero será a 

administración quen marque os tempos”. 

 

Polo exposto anteriormente as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Ten pensado o Goberno galego seguir a recomendación do Valedor do Pobo? 

 

2ª) Se é así, pensa recoller nos próximos presupostos a partida orzamentaria 

necesaria para iso? 
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Pazo do Parlamento, 17 de outubro de 2019 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 18/10/2019 11:31:31 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 18/10/2019 11:32:02 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 18/10/2019 11:32:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Lueiro e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A Lei 2/2018, do 26 de decembro, de orzamentos xerais da Comunidade 

Autónoma de Galicia para o ano 2019, establece na súa disposición adicional 

primeira: 

 

“Información ao Parlamento: 

 

Un. A Consellería de Facenda facilitará trimestralmente en formato dixital á 

Comisión de Economía, Facenda e Orzamentos do Parlamento a información 

referida ás seguintes actuacións: 

 

a) As ampliacións de crédito realizadas para atender o pagamento de obrigas 

derivadas de crebas de operacións de crédito avaladas pola Comunidade 

Autónoma. 

 

b) As operacións de endebedamento por un prazo superior a un ano, formalizadas 

pola Comunidade Autónoma, os seus organismos autónomos, as axencias 

públicas autonómicas ou as restantes entidades instrumentais do sector público 

autonómico, conforme as autorizacións contidas nesta lei. 

 

c) Os avais amortizados, os pagamentos efectuados por falidos, os importes 

recuperados e o risco acumulado, tanto no que respecta aos avais concedidos pola 

Comunidade Autónoma como aos concedidos polas entidades instrumentais do 

sector público autonómico. 

 

d) As autorizacións de revisións de prezos en concertos ou convenios que 

superen o incremento do índice de prezos ao consumo. 

 

e) A enumeración nominal e individualizada das concesións de subvencións ou 

axudas autorizadas polo Consello da Xunta de Galicia que se refire o artigo 26.3 

da Lei 9/2007, do 13 de xuño, de subvencións de Galicia. 

 

Dous. A Consellería de Facenda comunicará á Comisión de Economía, Facenda e 

Orzamentos do Parlamento, nun prazo de trinta días:  
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a) A realización das adaptacións técnicas dos orzamentos autorizadas consonte o 

previsto na alínea p) do artigo 5 desta lei. 

 

b) As modificacións efectuadas conforme o indicado no artigo 9. 

 

c) Os orzamentos dos organismos autónomos, das axencias públicas 

autonómicas, das entidades públicas empresariais e das sociedades mercantís 

públicas autonómicas que poidan entrar en funcionamento ao longo de 2019. 

 

Tres. A Sociedade Pública de Investimentos de Galicia, S.A., ou a entidade que 

se subrogue na súa posición, comunicará mensualmente á Comisión de 

Economía, Facenda e Orzamentos do Parlamento os plans económico-financeiros 

que subscriba no desenvolvemento da súa actividade.” 

 

Xa que a dita disposición adicional non se está a cumprir tal e como establece o  

propio mandato legal as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é a razón para o incumprimento da devandita disposición adicional?  

 

2ª) Considera a Xunta de Galicia que o devandito incumprimento vai en contra 

do principio de transparencia? 

  

3ª) Que medidas pensa adoptar para cumprir o establecido na Lei 2/2018?  

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 14/01/2020 13:57:41 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/01/2020 13:57:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, José Manuel Pérez Seco e María do Carmen 

Rodríguez Dacosta,  deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 6ª. 

 

Na información aos medios colgada na páxina web da Xunta de Galicia sobre os 

acordos adoptados no Consello da Xunta desenvolvido o 19 de decembro de 

2019, informase que a Xunta de Galicia “Ten orzados preto de 102 millóns de 

euros ata 2021 a través do Plan de formación para contar cunha Galicia máis 

preparada”, que se concretarán en máis de 3.000 cursos para mellorar a 

cualificación e impulsar a empregabilidade de preto de 35.500 galegos dirixido ás 

persoas mozas incluídas no ficheiro do sistema nacional de garantía xuvenil, os 

obradoiros duais e os programas integrados de emprego 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal é o montante total executado nesta X lexislatura para a mellora da 

empregabilidade? 

 

2ª) Cal é o montante total executado para a mellora da empregabilidade das 

persoas mozas incluídas no ficheiro do sistema nacional de garantía xuvenil? 

 

3ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre a inserción laboral acadada polas 

persoas mozas  incluídas no ficheiro do Sistema Nacional de Garantía Xuvenil 

que participaron no Plan de formación para a mellora da empregabilidade nesta X 

Lexislatura? 

 

4ª) Cal é o montante total executado para o desenvolvemento de obradoiros duais 

nesta X Lexislatura? 

 

5ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre a inserción laboral acadada polas 

persoas que participaron nos obradoiros duais de emprego  nesta X Lexislatura? 

 

6ª) Cal é o montante total executado para o desenvolvemento dos programas 

integrados de emprego nesta X Lexislatura? 
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7ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre a inserción laboral acadada polas 

persoas que participaron nos programas integrados de emprego nesta X 

Lexislatura? 

 

8ª) Onde está o Plan de formación completo publicado para a súa consulta? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2020 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 14/01/2020 14:13:20 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 14/01/2020 14:13:27 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta na data 14/01/2020 14:13:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Noa Presas Bergantiños e Luis Bará Torres, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa as medidas a tomar para reverter a situación de 

precariedade do mercado laboral en Galiza. 

 

Dez anos de goberno do Partido Popular en Galiza sáldanse coa consolidación 

da precariedade laboral como estrutural. Miles de galeg@s en situación laboral de 

precariedade, temporalidade, rotación, contratos a tempo parcial por imposición, 

baixada de salarios... 

Como exemplo da enorme rotación están os datos do último mes de xullo: 

121.098 contratos asinados fronte a 4.328 persoas menos anotadas como desempregadas 

con respecto ao mes anterior. Non para de medrar a precariedade laboral e a 

temporalidade: unicamente o 6,6% dos contratos subscritos neste período foron 

rexistrados baixo algunha modalidade de contratación indefinida, 9 de cada 10 contratos 

foron temporais. 

En canto aos salarios consolídase a figura d@ traballador/a pobre, @s que o seu 

traballo non lle dá para vivir: 182.120 galeg@s cobran a metade do Salario Mínimo 

Interprofesional. Case medio millón de galeg@s ingresan por debaixo dos 800 euros ao 

mes. Unha  de cada tres persoas asalariadas ingresa como moito o SMI e unha de cada 

cinco apenas chega aos 2.000 euros brutos anuais. 
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Constátase o medre das desigualdades e da precariedade, a perda de capacidade 

adquisitiva da clase traballadora (11% desde o 2008) por mor do modelo económico e 

de relacións laborais nacido das diferentes reformas laborais, que supuxeron un duro 

ataque ao dereito á negociación colectiva e tiveron consecuencias alarmantes no 

mercado laboral, xeneralizándose os empregos mal pagados e de escasa duración. 

Esta situación é consecuencia das medidas, especialmente as reformas laborais, 

que foron tomando polas diferentes administracións, galega, estatal e europea, mais 

todas na mesma dirección, que non é outra que a de aproveitar a crise económica para 

favorecer aínda máis aos que máis teñen a costa da clase traballadora. 

É preciso reverter o proceso xeneralizado de rebaixa das rendas de traballo e 

frear o medre da pobreza e das desigualdades 

 

Por estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Que valoración fai o Goberno galego sobre a situación laboral en Galiza? 

Ten previsto a Xunta de Galiza levar a cabo algunha acción para reverter a 

situación laboral en Galiza? 

Que actuacións vai realizar o Goberno galego para rescatar @s miles de 

galeg@s que están sumid@s na precariedade e na pobreza laboral? 

Vai instar ao Goberno español a que proceda á derrogación das reformas 

laborais? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo  

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2020 17:44:12 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2020 17:44:22 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2020 17:44:28 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2020 17:44:38 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2020 17:44:44 
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Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2020 17:44:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á necesidade de dotar á comarca do Salnés dunha 

ambulancia medicalizada de xeito permanente. 

 

A comarca do Salnés vén demandando unha ambulancia de soporte vital 

avanzado practicamente dende a inauguración do propio Hospital do Salnés. 

Unha demanda máis que xustificada porque os recursos sanitarios existentes no 

Salnés non permiten a atención de patoloxías graves, nin a maior parte das veces, 

prestar asistencia médica in situ a doentes de extrema gravidade, nin asistilos con 

persoal facultativo e de enfermería durante os traslados a un centro hospitalario, ao non 

contar con ambulancia de soporte vital avanzado, nin ter UCI o Hospital do Salnés. 

A ambulancia de soporte vital avanzado máis próxima ten a súa base en 

Pontevedra, e si ten que acudir esta ambulancia, no mellor dos casos, tarda unha media 

de 30 minutos que se ve ampliada a 50 nos casos da Illa de Arousa ou de Catoira; iso 

cando esta ambulancia non está ocupada e hai que chamar a que estea, por exemplo en 

Vigo, co cal os tempos de resposta, as isócronas, multiplícanse. 

Polo tanto hai unha ambulancia de soporte vital avanzado en Pontevedra que 

ten que atender unha poboación de máis de 300.000 habitantes: toda a zona de 

Pontevedra, parte do Morrazo, parte da zona de A Estrada-Deza e toda a comarca do 
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Salnés, isto en época normal, porque en épocas como a estival, esa poboación 

multiplícase, cando a OMS recomenda que haxa unha por cada 120.000. 

Na atención das patoloxías de gravidade o tempo é un factor esencial, polo cal 

non é entendíbel que unha comarca tan ampla, cunha poboación de máis de 115.000 

habitantes como a do Salnés, que se multiplica en épocas do ano, especialmente no 

verán, cun porto de interese xeral, unha importante actividade económica con potencial 

risco como é o traballo no mar e cunha alta sinistralidade viaria non teña un hospital con 

UCI e non conte con ningunha ambulancia de soporte vital avanzado, é dicir dotada cun 

equipo humano especializado, con persoal facultativo e de enfermería e coa dotación de 

equipos necesarios para atender emerxencias de gravidade. 

Sobran as razóns que xustifican a necesidade dunha ambulancia de soporte 

vital avanzado para a comarca do Salnés, e non hai argumentos para xustificar o 

contrario.  

 

O BNG considera imprescindíbel esta dotación para non seguir a poñer en risco 

a saúde e vida d@s veciñ@s da comarca, motivo polo cal presentamos as seguintes 

preguntas para a súa contestación oral na Comisión 5ª: 

-Vai incluír no novo concurso, para o Servizo de Transporte Sanitario Urxente 

Terrestre que a Fundación Pública Urxencias Sanitarias de Galiza-061 está iniciando, 

unha ambulancia de Soporte Vital Avanzado, é dicir, dotada permanentemente cun 

equipo humano 24 horas e 365 días para a comarca do Salnés? 
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-Considera que @s veciñ@s da comarca do Salnés poden recibir unha atención 

sanitaria rápida e con garantías, diante dunha patoloxía de gravidade, carecendo de UCI 

no Hospital do Salnés e de ambulancia de soporte vital avanzado? 

-Ten avaliado a Xunta de Galiza o risco que supón para @s veciñ@s do Salnés 

unha isocrona media de 30 minutos para que chegue unha ambulancia de soporte vital 

avanzado? 

-Tendo en conta que o tempo é un factor esencial, considera que os veciñ@s do 

Salnés teñen as mesmas oportunidades diante dunha patoloxía de gravidade que os de 

outras zonas do país? 

-Que opinión lle merece que o Salnés teña unhas ratios poboación/ambulancia 

moi por debaixo do que establece a OMS? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2020 17:48:20 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 14/01/2020 17:48:26 

 

Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2020 17:48:32 

 

Olalla Rodil Fernández na data 14/01/2020 17:48:40 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2020 17:48:48 

 

Ana Pontón Mondelo na data 14/01/2020 17:48:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª. 

 

O Centro Xestor de As Pías (Sobrado dos Monxes) da empresa Gestán 

Medioambiental recibe, entre outros, os rexeites da planta de Nostián correspondentes ó 

lixo  procedente dos oito concellos do Consorcio das Mariñas. 

Nas datas da redacción desta PNL Gestán Medioambiental e Albada, empresa 

que ten a concesión da planta de Nostián e que xestiona o lixo procedente do concello 

da Coruña, están en negociacións para levar os rexeites deste concello tamén á planta 

das Pías en Sobrado. 

Resulta que os rexeites procedentes de Nostián pertencentes ó concello da 

Coruña eran depositados no vertedoiro de Miramontes sito en Grixoa (Compostela) ata 

que a fins de abril deste 2019 tiveron que suspender esta relación comercial porque estes 

rexeites superaban significativamente o COD non estando autorizado este vertedoiro 

para a súa admisión. 

Como resultado desta situación a planta de Nostián acumulaba, de xeito irregular 

nas súas instalacións a mediados deste mes de agosto, máis de 7.000Tm. deses rexeites 

sendo presionada pola Consellería de Medio Ambiente para normalizar esta situación 

con aviso ou ameaza de apertura de expediente sancionador. 
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Ó vertedoiro de As Pías parece ser que lle resta pouca capacidade  no vaso de 

vertido actual, máis ou menos para 100.000Tm máis. Por iso tén en proxecto de 

construción un novo vaso con capacidade para 530.096m3 e cunhas posibilidades de 

eliminación anual de 25.000Tm de residuos non perigosos procedentes dos tratamentos 

de valorización e centros produtores de residuos. 

O realmente curioso é a ubicación deste vertedoiro. Está na serra do Bocelo 

entre os nacementos dos ríos Mandeo e Tambre, coa escorrentía para o chamado regato 

das Pías que vai parar ó Mandeo. Toda unha lección de suicidio medioambiental. 

De anos anteriores, o vertedoiro conta con máis de 500.000m3 de lixo selado 

nun vaso acondicionado ilegalmente e con acumulacións de lixo depositado ilegalmente 

e transportado con nocturnidade contando coa complicidade da ´xunta de Galicia. 

Resulta, cando menos, chocante, que se Nostián produce os mesmos rexeites 

porque procesa indistintamente o lixo urbano procedente do concello de A Coruña e do 

Consorcio das Mariñas, se o da Coruña superaba amplamente o COD para entrar nun 

vertedoiro de residuos non perigosos, en Sobrado estean entrando eses mesmos rexeites 

sen que as inspeccións preceptivas por lei detecten ningunha anomalía. 

Chocante resulta tamén o emprazamento do novo vaso, mesmo a carón do 

Camiño de Santiago Norte, todo un exemplo para a comarca de respecto ó Patrimonio e 

do cumprimento que se lle esixe a calquera veciño que queira cambiar unha soa tella do 

tellado de calquera construción que se atope en ubicación semellante. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 
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1-- Se os rexeitamentos de Nostián imputables ó concello da Coruña non podían 

seguir indo a Grixoa por supera-lo COD, como poden estar entrando en Sobrado os do 

Consorcio que teñen máis materia orgánica? 

2-- Está o vertedoiro de As Pías (Sobrado dos Monxes) especialmente deseñado 

para recibir residuos orgánicos? 

3-- A quen se lle achaca o mal funcionamento de Nostián que nin fai un compost 

aceptable nin recicla de xeito que os rexeitamentos cumpran coa normativa de 

aceptabilidade nun vertedoiro de residuos non perigosos? 

4-- Como pode o sistema Sogama que apenas fai reciclaxe cobrar un prezo de 

55euros/Tm. e Gestán Medioambiental 31euros/Tm con portes incluídos? 

5-- Como é posible autorizar a construción dun novo vaso de vertido no 

vertedoiro de Sobrado ( As Pías) con capacidade para 530.096m3 de residuos non 

perigosos procedentes dos tratamentos de valorización e centros produtores de residuos, 

cando este vertedoiro está situado nos montes do Bocelo  entre os nacementos dos ríos 

Mandeo e Tambre co perigo que supón para o medioambiente e a limpeza das augas 

destas dúas concas fluviais? 

6-- Como é posible a autorización para a construción dun novo vaso de vertido 

situando este a carón do Camiño de Santiago? 

7-- A onde vai parar a compostaxe que se prepara en Nostián? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 
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Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa ao desenvolvemento do Proxecto Integrador da estación 

Intermodal de Ourense, a súa afectación ao centro de saúde da Ponte e as actuación que 

debe levar a cabo a Xunta de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A intermodal de Ourense é unha débeda histórica lonxe de cumprirse en 

condicións. Dentro da longa historia da cidade de Ourense coas débedas pendentes para 

coa modernización do ferrocarril e a adaptación das instalacións da cidade, o proxecto 

do que deberá ser a futura estación integrada para o transporte de ferrocarril ten sido un 

dos maiores protagonistas. 

Xa na altura de outubro de 2009 o Bloque Nacionalista Galego presentou 

alegacións ao estudo informativo sobre a “Integración urbana e acondicionamento da 

rede ferroviaria de Ourense”, na que expuña diversas consideracións sobre os piares que 

debera guiar esa ou calquera outra planificación. Entre as liñas mestras para o 

desenvolvemento do proxecto salientaba a consideración de que a traza definitiva da 

rede de Alta Velocidade debería ser extremadamente cautelosa coa trama urbana na que 

se pretende integrar, así como respectuosa co valor ambiental, paisaxístico e patrimonial 

existente, toda vez que o impacto destas obras públicas de gran magnitude son 
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practicamente imperecedoiros. Así mesmo, insistíase en que o histórico barrio da Ponte, 

onde está actualmente a Estación Ourense-Empalme, que sería transformada na nova 

terminal, padecera unha segregación territorial ocasionada por esta infraestrutura, 

debido a amplitude das praias de vías e instalación de carga, descarga e operacións de 

viaxeiros e mercadorías. Polo tanto, a nova estación debera converterse en terminal 

intermodal, coa parte de acceso ás plataformas baixo superficie e co soterramento das 

vías nesta zona. 

En congruencia co exposto, na altura foi solicitado a través de diversas 

alegacións e institucións o deseño dunha traza definitiva que minimizase o impacto 

ambiental, paisaxístico e sobre o patrimonio existente, e se adoptasen as medidas 

correctoras necesarias para evitar esta afección tanto durante o proceso de construción 

como posterior. Porén, máis adiante no tempo, xa no 2011, despois da presentación do 

que ía ser a futura estación do AVE puido constarse a inexistencia dun proxecto que 

dera saída a estas consideracións. De forma especial, o proxecto continuaba sen dar 

unha alternativa para o principal problema: a histórica división dos barrios da Ponte e 

do Vinteún, e polo tanto a permeabilidade. Lamentabelmente, despois de anos de 

atrasos e incumprimentos coa cidade, en xuño de 2017 puido coñecerse unha nova 

proposta que tampouco supuña un avance cualitativo das necesidades existentes, diante 

da que o Bloque Nacionalista Galego alegou, do mesmo xeito que outras organizacións 

políticas e mesmo o Colexio Oficial de Arquitectos de Galicia (COAG). Porén, nin unha 

soa das múltiples alegacións dos diferentes axentes mereceron o diálogo ou a atención 

do Partido Popular. Tampouco a chegada ao goberno central por parte do PSOE supuxo 

unha corrección desta situación. 

Unha das cuestións máis preocupantes era e é a afectación ao centro de Saúde da 

Ponte, convertido nunha especie de rotonda e renunciando pola vía dos feitos a futuras 
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ampliacións, melloras dos accesos ou a habilitar espazos para deixar as persoas doentes 

nunha zona de moito tráfico. 

Recentemente colectivos sociais, veciñais e políticos manifestábanse a comezos 

de xaneiro de 2020 respecto desta situación reclamando mudanzas. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que actuacións vai levar a cabo o goberno galego para impedir que o proxecto 

de intermodal do que fai parte actuante non impacte negativamente no centro de saúde 

citado? 

Considera o goberno galego axeitado o tratamento que recibirá o centro de 

saúde? Como vai resolver a afectación canto a seguridade e impacto sonoro? 

Considera o goberno galego que o proxecto permite que nun futuro se poida 

ampliar este centro? 

Considera o goberno galego que os axentes implicados levaron a cabo as 

actuacións precisas para garantir a transparencia, participación e información sobre o 

proceso? 

Foi consultada a comunidade sanitaria ao respecto? O Sergas? O cadro de 

persoal do Centro? A súa representación legal? 

Coñece o goberno galego a reordenación prevista do tráfico? En que medida 

afectará os vehículos sanitarios? 
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Considera o goberno galego que está estudado e avaliado o impacto no tráfico 

rodado da cidade e das súas conexións centro e norte e as repercusións en materia 

sonora, de calidade de aire, etc, no centro e persoas usuarias? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Noa Presas Bergantiños na data 14/01/2020 18:39:09 
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María Montserrat Prado Cores na data 14/01/2020 18:39:23 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 14/01/2020 18:39:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 13 de xaneiro de 2020 o Comité de empresa de Alcoa San Cibrao 

mantiña unha reunión co Presidente de Alcoa España, Álvaro Dorado. Nese encontro 

manifestaba o negativo do resultado da poxa eléctrica do mes de decembro de 2019, 

pasando dos 32,3 millóns conseguidos por San Cibrao anteriormente a menos de 3. Así 

mesmo, informou do posíbel prezo do MW arredor dos 60 euros aínda que podería 

reducirse de aprobarse a elevación ao máximo permitido da UE das axudas ao CO2. 

Malia a dirección non transmitir ningunha decisión respecto de novas reducións 

de actividade ou perda de postos de emprego, e á expectativa da reunión da mesa de 

traballo que terá lugar o 23 de xaneiro, o certo é que a situación segue a ser moi 

preocupante. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 
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-Que accións vai desenvolver a Xunta de Galiza diante da crise de Alcoa San 

Cibrao? 

-Como valora o goberno galego a situación de  Alcoa San Cibrao? 

-E da industria galega por extensión? 

-Tense reunido o goberno galego coa empresa para demandar a activación das 

cubas paralizadas? Ten intención de facelo? 

-Que pasos deu a Xunta de Galiza para cumprir os acordos do mes de setembro 

e avanzar  nunha mesa de negociación con Alcoa e o Comité de Empresa para demandar 

a activación das cubas en suspenso e velar polo mantemento do emprego? 

-Como valora o goberno galego a evolución das negociacións pendentes co 

Estado en materia enerxética? Valora negativamente a falta de soberanía de Galiza ao 

respecto? 

-Considera que está en vías de se resolver o problema da enerxía para a industria 

galega? 

-Considera lóxico que un país produtor como Galiza non poida ser competitivo 

neste ámbito? 

-Considera que debe substituírse o sistema de interrompibilidade? 

-Ten avaliado o goberno galego o impacto desta situación na industria auxiliar 

da Mariña? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O Centro de Saúde de Outes conta con cinco prazas de Medicina Familiar. 

 

Outes ten unha poboación (IGE 2019) de 6.282 persoas, cun índice de 

envellecemento dun 323,63, máis do dobre que a media galega. 

 

Este Nadal, o persoal viuse desbordado, polas ausencias de médicos/as non 

cubertas, o que provocou que houbera días nos que cada profesional do centro 

tivera que atender a máis de medio cento de pacientes. 

 

Esta situación provoca retrasos nas consultas e malestar da cidadanía. 

 

Dende o Centro de Saúde, trasladouse á Xerencia da EOXI o problema de 

saturación do persoal, sen que se ofreceran solucións. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de 

Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 5ª: 

 

- A que se debe a falta de persoal médico no CS de Outes durante o Nadal 2019-

2020? 

 

- Por que non se substitúen con regularidade as ausencias do persoal sanitario nos 

Centros de Saúde? 

 

- Houbo algún problema coas citacións médicas en Outes? 
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Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 15/01/2020 12:04:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O segundo pilar da PAC: as axudas agroambientais, os pagos por zonas 

deprimidas, Rede Natura, e de montaña..., non son outra cousa que un esforzo 

orzamentario para dar estabilidade a actividade agrícola, gandeira e forestal, de tal xeito 

que estas actividades contribúan ao obxectivo estratéxico de abastecemento de 

mercados. O mantemento dunha SAU suficiente, duns sectores agrarios modernos e 

dinámicos e dun medio ambiente con boa saúde, son algúns dos obxectivos finais que 

perseguen as políticas agrarias europeas. 

De aí a nosa sorpresa ao coñecer a última modificación do PDR galego realizada 

no mes de novembro deste mesmo ano. A redución dos fondos destinados ás axudas a 

zonas deprimidas, de montaña e a Rede Natura, e a eliminación da medida de 

asesoramento resultan inaceptables. 

Ó longo de todo este ano 2019 as decisións tomadas polo goberno galego a 

respecto do PDR foron erráticas e contraditorias deixando ve-la falta de proxecto deste 

goberno para co medio rural galego. 
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Tómase dun xeito unilateral a decisión de elimina-las axudas para o 

asesoramento agrario, sen contar coas entidades e axentes implicados no ámbito do 

asesoramento (entidades, asociacións de produtores, cooperativas, sindicatos), e da 

formación (universidades, centros de investigación, colexios profesionais de enxeñeiros 

e oficinas agrarias comarcais).  

Están a gobernar dun xeito arbitrario e contraditorio pois esta medida 2 estaba 

considerada no Plan de Desenvolvemento Rural 2014-2020 coma unha prioridade 

máxima tendente a mellorar o rendemento económico das explotacións, impulsar a 

innovación nas mesmas e cumprir coas boas prácticas ambientais.  E van contra 

corrente, xa que no próximo período do PDR (2023-2027) o asesoramento vai ser un 

dos piares estratéxicos sobre o que se fundamenten as políticas aplicadas desde 

Bruxelas. 

Na primeira reunión formativa convocada para informar a todas as entidades de 

aconsellamento inscritas no Resaxega da posta en marcha das axudas ao asesoramento 

en 2018, tras a aplicación da Lei Ómnibus e despois dun retraso de 3 anos no seu inicio 

desde o servizo central de explotacións agrarias en Santiago de Compostela se trasladou 

a promesa feita por aquel entón pola Conselleira de Medio rural de manter a 

convocatoria de axudas para asesoramento por un período de 5 anos, iniciada en 2018 

con 3 millóns de euros.  

Pero como estamos descubrindo agora, só durou un ano, sendo case aniquilada 

tras a última reunión do Comité de seguimento do PDR en novembro de 2019. A 

desculpa como de costume é unha redistribución de fondos. 

Nesta redistribución suprimíase o asesoramento agrario, deixábanse secas as 

partidas para zonas con limitacións naturais e para as organizacións de produtores, 
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pasando eses fondos a engrosar o haber das axudas agroambientais e de prevención de 

lumes. 

De feito na medida 13 de pago a zonas con limitacións naturais ou outras 

limitacións específicas reduciron as partidas en 23 millóns de euros. Xa era manifesta a 

insolidaria percepción política e a pouca intención de axuda ó ser as asignacións do 

máis cativas. 

A lexislación comunitaria permite que estas axudas poidan alcanzar os 450 

euros por ha. en zonas de montaña e a 250 euros por ha en zonas desfavorecidas (RD 

1305/2013). Na práctica, a Xunta comezou a pagalos a 178 € por ha e a 72 € por ha e no 

2018 aínda se reduciron, baixando ata os 124 €/ha e 58 €/ha respectivamente). 

Todo isto puxo en pe de guerra os sectores afectados suscitando a protesta 

colectiva de xeito formal por medio dun documento asinado por vintecinco asociacións 

e organizacións rurais. 

O deseño do actual período 2014-2020 comezou tarde, mal e arrastro e lastrados 

seguimos esta andaina ata o momento no que nos atopamos. Resta por executar, a un 

ano da súa extinción, máis do 55% do seu orzamento. Non queremos ter que devolver 

case 57 millóns de euros a Europa, como no remate do anterior período do PDR pola 

súa nefasta programación e xestión política e orzamentaria, porque no fondo seguen sen 

crer no rural, na súa xente e na enorme potencialidade produtiva deste país. 

A mediados de ano nada se sabía: descoñeciamos se o goberno ía manter ou non 

os compromisos asinados cos gandeiros polas axudas agroambientais, produción 

ecolóxica e razas autóctonas. A día de hoxe sábese que en 2020 haberá dotación 

orzamentaria, máis para 2021 parece que as intencións son suprimilas definitivamente. 
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É que non se van respecta-los compromisos asinados? Vai rompe-lo PP 

unilateralmente eses contratos de boas prácticas cando remate o 2020 e non teña 

iniciado (xa se sabe como é a preguiza do goberno nestes asuntos) a nova PAC 2021-

2027? 

Compromisos adquiridos con convocatorias de axudas nos anos 2015-16 e 17 

facían que neses momentos se soubesen as necesidades económicas que se ían a ter que 

afrontar na última parte do período 2014-2020 (5 anos de permanencia) e desde a Xunta 

non se implementou ningún sistema para garantilos. A día de hoxe incúmprense eses 

compromisos adquiridos, que nalgún caso terían que chegar ata o ano 2022. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

1. Cal é a razón pola que se deixa sen a penas dotación económica a medida 2 

do PDR? 

2. Cal é a razón pola que se deixa se dotación económica a medida 13 do PDR? 

3. De que maneira ten previsto o goberno galego afrontar os compromisos 

adquiridos polas medidas agroambientais e demais no período de transición ao próximo 

PDR? 

4. Estase a facilitar a participación e incentivar a creación de mesas de traballo 

con todas as asociacións e entidades para consensuar posturas que teñan maior impacto 

e mellor incidencia das futuras políticas?  
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5. Como está o goberno da Xunta e a Consellería de Medio Rural afrontando a 

redacción do novo PDR de Galicia? ¿E como está a negociación co resto do estado para 

o plan estratéxico do primeiro piar da PAC?  

 

Santiago de Compostela, 12 de decembro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/12/2019 18:38:45 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 16/12/2019 18:38:53 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/12/2019 18:38:59 

 

Noa Presas Bergantiños na data 16/12/2019 18:39:06 
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Ana Pontón Mondelo na data 16/12/2019 18:39:22 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/12/2019 18:39:42 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión. 

 

EMESA (Elaborados Metálicos)  é unha empresa afincada no concello de Coirós 

e que se adica ás construcións metálicas. Nace en 1958 na Coruña como fundición de 

puntas, e vaise abrindo ó mercado e diversificando ata que se dá a coñecer en todo o 

mundo con obras  emblemáticas coma a Ponte de Rande, a Torre Picasso, a Intermodal 

de Liexa en Bélxica, a da Zona Cero de Nova Iork... 

A empresa pasou por ser propiedade do Banco Pastor cando estaba afincada na 

Coruña e trasladouse a Coirós logo de ser vendida ó Grupo Isolux Corsan hai uns 15 

anos. 

Na propiedade de Isolux Corsán sufriu unha "reconversión" por mor da crise do 

eólico ( actividade á que se adicaba a metade da factoría) pasando de 300 traballadores a 

poucos máis de 70 cando foi vendida, hai 4 anos, ó Grupo Soil que prometeu que co seu 

plan en 4 anos volvería dar ocupación a máis de 200 persoas. SOIL  RECOVERY 

compraron en 2015 por 15 millóns, cinco en man e o resto en 10 anos 

Nas mans deste último propietario a empresa foi xestionada de forma escura, 

recibiu axudas de institucións públicas: Igape....500.000euros, Xes... 580.000euros, 
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CDTI.....2.900.000euros   que en moitos casos eran pra investir en melloras na factoría, 

melloras e inversións que nunca foron feitas. 

Este propietario, do que afirman ser un fondo voitre, amosou dende o principio 

un absoluto desprezo polos traballadores e os seus representantes e ó ampara das 

reformas laborais forzaron o decaemento do convenio colectivo mermando así os 

dereitos dos traballadores. 

Tódolos traballadores con eses dereitos contractualizados tiveron que, un tras 

doutro, denunciar á empresa para que eses dereitos se repuxesen. Isto ocasionou un 

clima laboral tóxico e xudicializado con xuízos pendentes e sentenzas xudiciais 

favorables todas elas ós traballadores que non se cumpren de parte da empresa. 

A empresa, a pesar desta situación, mantivo unha importante carga de traballo 

que resolveu como puido, (neste último ano os clientes pagaban o ferro e a empresa 

poñía a man de obra). 

A empresa di ter unha débeda de 18ME cando facturou máis de 30 e leva anos 

sen pagar a ningún provedor e vai camiño de lle deber ós seus traballadores/as 4 

nóminas. Por esta razón a sospeita é que o Grupo Soil o que quere é desgüaza-la 

empresa e saca-lo máximo beneficio desta operación. 

Agora presenta un ERE extintivo mesmo antes de ter confirmado o concurso de 

acredores, botou a máis de 30 traballadores nos últimos dous meses alegando, de forma 

fraudulenta, fin de contrato, cando eles e elas estaban en fraude de lei e polo tanto eran 

persoal indefinido da empresa. Outros 30 pediron a baixa voluntaria. Na actualidade 

conta con 84 traballadores/as. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión  

-- É o goberno galego coñecedor da actual situación da empresa EMESA sita no 

polígono industrial de Coirós? 

--Que axudas recibiu esta empresa de organismos do goberno galego nos 

últimos 10 anos? 

--Hai seguimento das mesmas? 

--Cal é a actitude do goberno galego e que medidas pensa tomar para resolve-lo 

conflito laboral e a posible continuidade da empresa? 

 

Santiago de Compostela, 16 de decembro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

Patricia Vilán Lorenzo, Julio Torrado Quintela, María Teresa Porritt Lueiro 

e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xera, Xustiza e Interior. 

O Plan de infraestruturas xudiciais 2010-2015 (cun investimento inicial de máis 

de 97 millóns de euros para levar a cabo obras de rehabilitación, ampliación ou 

nova construción de edificios xudiciais en Galicia) elevábase para informe do 

Goberno galego no Consello da Xunta de Galicia do 27 de agosto de 2009. No 

Debate do Estado da Autonomía do ano 2010, o presidente da Xunta de Galicia 

facía referencia a este plan, prometendo ata 100 millóns de euros para un total de 

64 actuacións, 20 delas de nova construción ou gran reforma. Neste documento 

incluíanse varias partidas para novos edificios que seguen no caixón da 

Consellería a día de hoxe, aínda que o propio presidente da Xunta de Galicia, na 

inauguración do novo edificio xudicial de Tui, daba por rematado o plan.  

Unha desas partidas específicas -en concreto, de 2.300.000 euros- recollíase para 

o reagrupamento dos 2 xulgados de Primeira Instancia e Instrución de A Estrada. 

Como o de Muros, Sarria, Cambados e Vilagarcía, non está feito. Nestes días 

soubemos que o alcalde ofrecía ao señor Rueda 3.000 metros cadrados para 

construír nuns terreos municipais o novo edificio, anunciando ademais que se 

reunirían este mes para comezar a traballar. Semella que agora é un problema 

importante para o Alcalde e para o Goberno galego, aínda que o propio 

conselleiro votara en contra no pleno dunha iniciativa para o cumprimento do 

PIXG 2010-2015 supostamente porque xa estaba cumprido; agora comprobamos 

que non era así. 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten intención o Goberno galego de cumprir na súa totalidade o Plan de 

infraestruturas xudiciais 2010-2015? 
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2. Cales son os motivos polos que o vicepresidente da Xunta de Galicia 

mantén conversas e xuntanzas co alcalde de A Estrada para comezar a 

traballar no novo edificio xudicial dese concello e non fai o mesmo co resto 

de rexedoras e rexedores de Muros, Sarria, Cambados e Vilagarcía? Vai 

iniciar conversas e xuntanzas en breve? 
 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   Julio Torrado Quintela 

   María Teresa Porritt Lueiro 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión, sobre a solicitude de adhesión de Galiza como Observador asociado 

á Comunidade de Países de Lingua Portuguesa (CPLP). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No debate do estado da nación de 2018 o Parlamento aprobou por unanimidade 

a proposta de resolución presentada polo Grupo parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego na que se instaba “a Xunta de Galiza a adoptar as medidas que sexan necesarias, 

antes de finalizar a presente lexislatura, para impulsar a solicitude de admisión de 

Galiza como membro na Comunidade dos Países de Lingua Portuguesa”. 

A incorporación de Galiza á Comunidade de Países de Lingua Portuguesa 

(CPLP) como observador asociado –categoría creada para acoller as entidades 

territoriais dotadas de órganos de administración autónomos--  supón dar cumprimento 

ao artigo 35.3 do Estatuto de Autonomía de Galiza de 1981 que contempla a 

posibilidade de asinar “tratados ou convenios que permitan o estabelecemento de 

relacións culturais cos Estados cos que manteña vínculos culturais e lingüísticos” así 

como desenvolver de maneira real e efectiva a Lei Paz Andrade para o aproveitamento 

da lingua portuguesa e os vínculos coa lusofonía que no seu artigo 3 sinala, “deberán ser 
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promovidas, así mesmo, as relacións a todos os niveis cos países de lingua oficial 

portuguesa, constituíndo este un obxectivo estratéxico do Goberno galego”. 

Porén, nos últimos meses o Estado español ten amosado interese por se adherir, 

como estado observador asociado, á CPLP o que suporía a non incorporación de Galiza 

como suxeito político propio. 

Para o Bloque Nacionalista Galego é fundamental que o Parlamento de Galiza 

reafirme a súa posición política, expresada con claridade en outubro de 2018, e inste o 

Goberno galego a defender a entrada do noso país na CPLP. Galiza non pode perder nin 

desaproveitar a oportunidade que esta incorporación representa para o desenvolvemento 

social, económico e cultural do país. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª: 

- Que accións ten desenvolvido a Xunta de Galiza para dar cumprimento ao 

acordo parlamentario de 2018 que insta o Goberno galego a impulsar a solicitude de 

admisión de Galiza na CPLP? 

- Que información ten a Xunta de Galiza a respecto dunha posíbel solicitude de 

ingreso do Estado español como observador asociado na CPLP? 

- Que posición política ten a Xunta de Galiza ao respecto? 

- Pensa o Goberno galego incumprir o acordo parlamentario unánime de 2018 e 

renunciar a defender os intereses económicos, políticos, culturais, comerciais e 

lingüísticos de Galiza no ámbito da lusofonía? 
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Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2020 13:01:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputados e 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre o peche as fins de semana da estación de autobuses de 

Monforte. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A estación de autobuses de Monforte, competencia da Xunta de Galiza, pecha as 

fins de semanas deixando as persoas viaxeiras sen un espazo no que agardar máis que a 

propia dársena. 

A decisión chegou tempo despois de que esta infraestrutura, titularidade da 

Xunta de Galiza, ficase sen cafetaría despois de rematar o contrato a empresa que a viña 

xestionando. 

Para o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego é preocupante non só 

o peche das instalacións nas fins de semana senón o progresivo esmorecemento destas 

instalacións que lembran o acontecido noutros concellos da provincia de Lugo, como 

Vilalba, onde finalmente o Goberno galego optou por clausurar a estación e construír 

unha parada exterior a poucos metros. 

Máis sorprendente resulta o peche nas fins de semana da estación de Monforte 

após anunciar a Xunta de Galiza que esta sería unha das estacións nas que levaría a cabo 
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investimentos de mellora, entre eles a instalación de pantallas con información sobre 

horarios, servizos e liñas dispoñíbeis xunto con novo mobiliario, dixo a delegación 

territorial da Xunta en Lugo, para facer máis cómoda á espera dos autobuses. 

Resultaría un paradoxo que estas melloras para garantir maior confortabilidade 

se leven a cabo no interior da estación mentres fica pechada as fins de semana. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- Por que pecha a estación de autobuses de Monforte nas fins de semana? 

- Como valora esta decisión a Xunta de Galiza? 

- É un peche temporal ou permanente? 

- Continuará sen cafetaría? Que medidas ten adoptado ou prevé adoptar a Xunta 

de Galiza ao respecto? 

- Que investimentos vai facer a Xunta de Galiza na estación de Monforte? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 
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Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e Paula 

Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para o súa resposta oral na Comisión 8ª,  relativa ao desenvolvemento de actuacións cara 

unha acuicultura sostible. 

 

A expansión da acuicultura provoca preocupación en asuntos tan diversos como os impactos 

ambientais, os impactos sociais, a seguridade alimentaria, o benestar e a saúde animal e 

outras cuestións de carácter económico.  

 

Todos estes factores inflúen na sustentabilidade dun sistema acuícola determinado. 

 

Desenvolver, desde xa, unha acuicultura sostible é da máxima importancia para garantir o 

futuro do sector en Galicia. Todas as lexislacións internacionais e sobre todo as europeas 

camiñan neste sentido e Galicia debería ser proactiva e exemplo de sustentabilidade. 

 

Calquera tipo de acuicultura que se desenvolva, necesita ser sustentable e xusta. Un sistema 

de acuicultura sustentable non pode provocar a degradación dos sistemas naturais causada 

por: 

 

1.- Un aumento das concentracións de sustancias que se atopan de forma natural. 

2.- Un aumento das concentracións de sustancias producidas pola actividade 

acuícola, como os químicos persistentes e o dióxido de carbono. 

3.- Alteracións físicas do medio. 

 

Na práctica, este tres condiciones tradúcense nas seguintes recomendacións: 
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A utilización de fariña de peixe, aceite de peixe e morralla ou descartes: A fin de reducir 

a presión exercida sobre as poboacións capturadas para elaborar fariña e aceite de peixe é 

preciso avanzar na produción sustentable de pensos vexetais. O cultivo de peixes dos elos 

máis baixos da cadea trófica (herbívoros e omnívoros) no canto dos grandes predadores que 

poden alimentarse a partir de dietas vexetais é a clave para lograr prácticas acuícolas 

sustentables. A industria debe profundar na investigación e o desenvolvemento dos peixes 

herbívoros e omnívoros que posúen un gran potencial comercial e son adecuados para a cría 

en catividade. 

 

Os pensos vexetais deben proceder da agricultura sustentable e as fontes de omega-3 deben 

ser derivados de algas, aceites de semente de uva, etc. 

 

No caso de cultivo de peixes predadores, debe de reducirse a alimentación procedente de 

fariña e aceite vexetal complementándoa en porcentaxes da contorna do 50%  con pensos 

vexetais. 

 

A eutrofización e a contaminación química: a fin de reducir os refugallos dos nutrientes, 

ábrese un gran potencial para o desenvolvemento de sistemas de acuicultura multitrófica 

integrada (AMI), sistemas hidropónicos e cultivos integrados de vexetais e peces. 

 

Débese considerar insustentable a acuicultura que provoca impactos ambientais negativos 

en termos de emisións/vertidos ao medio ambiente. 

 

Os escapes de peixes das granxas ao medio mariño: Para liquidar este problema suxírese 

o uso de redes de bolsa/balsas flotantes pechadas con paredes, co fin de evitar que se 

escapen os peixes ou recorrer a tanques de auga situados en terra firme. En última instancia, 

os tanques situados en terra son a única opción se o que se pretende é eliminar calquera 

risco de fuga que, doutro xeito, podería producirse en caso de grandes tormentas ou outros 

fenómenos meteorolóxicos extremos no mar.  
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É fundamental utilizar especies autóctonas. 

Recoméndase cultivar soamente especies autóctonas nos sistemas de augas abertas, nese 

caso, unicamente en redes de bolsa, balsas flotantes pechadas con paredes ou sistemas 

pechados equivalentes. O cultivo de especies exóticas debería limitarse a tanques situados 

en terra firme. 

 

A protección do hábitat local: algunhas tácticas acuícolas tiveron graves impactos 

negativos sobre o hábitat local. As prácticas de acuicultura deben establecerse de modo que 

non alteren os ecosistemas costeiros e os hábitats locais. Ademais, non deben permitirse 

novas prácticas acuícolas en zonas que van ser designadas reservas mariñas e as instalacións 

acuícolas existentes nestas áreas deberían ir retirándose paulatinamente. 

Débese de considerar insustentable a acuicultura que produce efectos negativos na flora e a 

fauna locais ou supón un risco para as poboacións locais que viven en liberdade. 

 

A utilización de xuvenís en liberdade: debe limitarse ao mínimo, e a medio prazo 

suprimirse, a utilización de xuvenís capturados do seu medio natural para abastecer as 

prácticas acuícolas. 

Débese de considerar insustentable a acuicultura que captura xuvenís do seu medio natural. 

 

O peixe transxénico: a contención física dos peixes modificados xeneticamente non pode 

garantirse baixo condicións comerciais e calquera escape destes peixes ao medio ambiente 

podería ter efectos devastadores sobre as poboacións de peixes en liberdade e sobre a 

biodiversidade. 

É imprescindible demandar a prohibición da modificación xenética dos peixes con fins 

comerciais. 

 

Enfermidades: débese de recomendar o cultivo en densidades de aloxamento que 

minimicen o risco de brotes e transmisión de enfermidades e, por tanto, minimicen a 

necesidade de tratamentos contra estas. 
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Recursos: débese de considerar insustentable a acuicultura que esgota os recursos locais, 

como as reservas de auga potable. 

 

Saúde humana: débese de considerar insustentable e inxustificada a acuicultura que 

ameaza a saúde humana. 

 

En resumo débese de considerar acuicultura sustentable aquela que: 

 

- Utiliza maioritariamente pensos de orixe vexetal que procedan de 

agricultura sustentable. 

- Minimiza o uso de fariñas e aceites de peixe para que a produción dun 

quilo de peixe non necesite máis de tres quilos destes produtos. 

- Utiliza as larvas das especies cultivadas que proveñen da catividade e non 

foron pescadas en estado salvaxe. 

- Garante a seguridade das instalacións para que non se produzan fugas. 

- Non degrada o medioambiente, nin altera a biodiversidade dos ecosistemas 

onde se asenta. 

- Apoia a sustentabilidade económica e o desenvolvemento social das 

comunidades locais a longo prazo. 

 

Ante todo isto En Marea considera, en consonancia coas recomendacións da FAO, de 

Greenpeace e de WWF, que ante a importancia actual da acuicultura e as súas posibilidades 

futuras en Galicia, se desenvolve dunha maneira sustentable, é imprescindible unha 

estratexia política sectorial de amplo espectro por parte da Xunta de Galicia. 

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte Pregunta ao Goberno 

para a súa resposta oral na Comisión 8ª: 

 

1.- Considera a Xunta de Galicia necesario camiñar cara unha acuicultura sustentable na liña 

do exposto na exposición de motivos anterior? 
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2.- Que actuacións está a desenvolver a Xunta de Galicia para garantir a sustentabilidade da 

acuicultura en Galicia? 

 

3.- Que orzamentos está disposta a mobilizar a Xunta de Galicia para este ambicioso 

obxectivo? 

 

4.- Coñece a Xunta de Galicia que porcentaxe da produción acuícola de Galicia cumpre 

nestes momentos cos preceptos de sustentabilidade marcados na exposición de motivos? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Francisco Casal Vidal na data 15/01/2020 12:58:20 

 

David Rodríguez Estévez na data 15/01/2020 12:58:37 

 

Luis Villares Naveira na data 15/01/2020 12:58:46 

 

Paula Vázquez Verao na data 15/01/2020 12:58:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana 

Pontón Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª, sobre a recuperación do programa de préstamo universal de libros 

de texto. 

 

O Partido Popular suprimiu en 2009 o préstamo universal de libros implantado 

en 2005 polo Goberno bipartito. Un duro golpe para as familias traballadoras galegas 

que viron desaparecer un servizo fundamental que reducía notabelmente o custe que 

cada ano deben asumir ao inicio do curso escolar. Facíao, ademais, nun momento de 

crise económica que se ben comezada tería –como todas lembramos-- durísimas 

consecuencias para as traballadoras e traballadores do noso país, non só en termos 

económicos. 

Os argumentos da Xunta para xustificar a supresión do programa mesturaban 

nunha suposta redución de custes coa defensa de “bibliotecas familiares” inzadas de 

libros de texto escolares. 

A liña de axudas pola que foi substituído, que non cubren o custe total dos 

manuais, resultou máis cara e apenas un par de anos despois de se implantar xa superaba 

nun millón de euros o investimento do último ano do préstamo universal. 
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En maio de 2015 e despois de desprezar, suprimir rexeitar, entre outras, 

iniciativas do Grupo parlamentario do BNG para a restitución do programa de préstamo 

universal,  o Partido Popular  –nunha sorte de autoemenda parcial-- instou a creación do 

denominado Fondo solidario de libros de texto que, sen o carácter universal do 

implantado en 2005, recuperou parcialmente o préstamo de manuais nos centros. 

Para o Bloque Nacionalista Galego o préstamo universal de libros de texto 

garante un sistema máis xusto cubrindo o acceso aos manuais de todas as familias con 

fillas e fillos en idade escolar. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

4ª: 

- Vai restituír a Xunta de Galiza o programa de préstamo universal de libros de 

texto? 

- Cre a Xunta de Galiza que o sistema actual cubre as necesidades das familias? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 
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Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2020 16:51:50 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2020 16:52:01 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2020 16:52:08 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2020 16:52:16 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2020 16:52:47 

 

Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2020 16:52:56 
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